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Vila-real activarà un Pla 
d’ajust per a prioritzar el 
veïnat i mantenir serveis

Condol per la 
mort de José 
Manuel Llaneza
U L’Ajuntment obri les seues 
portes per a donar un comiat 
càlid a qui va ser vicepresi-
dent del Villarreal CF i 
Medalla d’Or de la ciutat  
amb un llibre de condol i un 
espai de records.

El préstec de 
bicicletes renaix 
com Vilabici
U El nou contracte d’aquest 
servei gratuït arranca amb 
nova imatge, més bases i un 
salt tecnològic amb vehicles 
elèctrics i gestió a través 
d’una aplicació.

L’Alcalde al barri 
visita el nou 
Crist del Calvari 

U José Benlloch anuncia la 
creació d’una nova residèn-
cia i centre ocupacional per a 
persones amb diversitat fun-
cional en les antigues pistes 
de pàdel del carrer Ermita.

El Ple aprova congelar la taxa de l’IBI el 2023 i 
bonifica un 25 % l’ús de plaques solars

El consistori aparca projectes no prioritaris per a 
evitar incrementar la pressió fiscal a la ciutat

Vila-real, epicentre de la 
innovació amb Destaca

La fira científica, tecnològica i d’innovació se 
celebrarà del 16 al 18 de novembre al Centre 
de Congressos, Fires i Trobades
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Destaca, torna la fira de referència en 
innovació i transferència a Vila-real 

L a Fira Destaca torna a Vila-
real del 16 al 18 de novem-
bre com a esdeveniment 
de transferència científi-

ca, tecnològica i d’innovació 
referent a la província i la 
Comunitat Valenciana. La fira, 
impulsada per l’Ajuntament de 
Vila-real i la Càtedra d’Innovació 
Ceràmica Ciutat de Vila-real de 
la Universitat Jaume I, aposta 
una vegada més per generar 
sinergies entre institucions, 
empreses i centres d’investiga-
ció per a canalitzar el coneixe-
ment cap a l’àmbit socioe-
conòmic en un context de crisi i 
incertesa com l’actual. 

Així ho han explicat l’alcalde 
de Vila-real, José Benlloch; la rec-
tora de la Universitat Jaume I, 
Eva Alcón; i el director de la 
Càtedra d’Innovació Ceràmica, 
Juan Carda, en la presentació de 
la Fira Destaca 2022, un acte al 
qual han assistit també repre-
sentants d’institucions, empre-
ses i organismes col·laboradors. 

La fira científica, tecnològica 
i d’innovació, que se celebra des 
de 2014 amb caràcter biennal al 
Centre de Congressos, Fires i 
Trobades de Vila-real, comptarà 
amb la participació de més de 
mig centenar d’empreses i insti-
tucions, i amb Portugal com a 
país convidat. L’alcalde de Vila-
real, José Benlloch, ha recordat 
que, malgrat les dificultats 
econòmiques, l’Ajuntament ha 
apostat per mantindre la Fira 
Destaca perquè «en aquests anys 
ha sigut fonamental per a acon-
seguir el lideratge que Vila-real 
té com a ciutat innovadora».  

L’esdeveniment se centrarà 
en quatre taules de reptes sobre 
noves fonts energètiques per al 
sector industrial, optimització 
de recursos naturals i circulari-
tat de matèries primeres, trans-
formació industrial a través de 
la innovació i les noves tecnolo-
gies, i transformació digital. En 
el marc de la fira, també se cele-
brarà la Trobada Nacional de 
Materials, el Fòrum d’Innovació 
Oberta del CEEI Castelló i el 
Fòrum del Pensament d’ATC, 
així com el lliurament dels 
guardons de la Fundació 
Globalis.  

Així mateix, Carda ha desta-
cat la part divulgativa de la fira, 
que tindrà lloc del 14 al 18 de 
novembre, i que comptarà amb 
la participació de més de 1.000 
escolars per a acostar-los la cièn-
cia i la tecnologia. 

El projecte està finançat amb 
100.000 euros per la Conselleria 
d’Innovació, Universitats, 
Ciència i Societat Digital, dins 
del pla d’impuls Territoris 
Innovadors.

L’esdeveniment, impulsat per la Càtedra d’Innovació Ceràmica Ciutat de Vila-real, convoca més de 50 empreses i institucions en la seua edició de 2022

Representants de l’Ajuntament, la Universitat Jaume I, la Càtedra i institucions implicades en la fira van participar en la presentació al campus universitari.

+DADES

Visita a Aveiro, Portugal, 
país convidat a la fira

U L’alcalde, José Benlloch, ha rea-
litzat una visita oficial a Aveiro,  
Portugal, país convidat de Destaca 
2022, acompanyat del director de 
la Càtedra d’Innovació Ceràmica, 
Juan Carda, i el regidor de Ciència, 
Innovació i Universitats, Eduardo 
Pérez. Després d’aconseguir la 
implicació del principal productor 
d’argiles per a la ceràmica portu-
gués, MCS, en la principal fira tec-
nològica i de transferència de la 
Comunitat Valenciana, la delegació 
oficial ha formalitzat també la parti-
cipació de les altres dues potes del 
sistema innovador: l’Ajuntament 
d’Aveiro i la Universitat. 
«A Vila-real, L’aposta per la innova-
ció sempre ha anat unida a reforçar 

transformació i el lideratge innova-
dor que s’ha produït a Vila-real. 
«Aveiro, amb 80.000 habitants, 
comparteix molts reptes, proble-
mes i oportunitats amb Vila-real i la 
resta dels municipis ceràmics. 
Aquesta ciutat concentra un impor-
tant clúster ceràmic i, allò més 
important, disposa de matèries pri-
meres, argila blanca, mines actuals i 
per explotar, a dos dies de vaixell 
del port de Castelló. En un moment 
en el qual la nostra indústria té pro-
blemes de subministrament ja que 
la majoria de l’argila utilitzada pel 
sector venia d’Ucraïna i encara que 
no és suficient, Portugal representa 
una excel·lent oportunitat com a 
soci estratègic», valora l’alcalde.

els llaços de la innovació entre els 
diferents agents que constitueixen 
les potes del sistema innovador», 
detalla Benlloch. Amb aquest objec-
tiu, la comitiva oficial s’ha reunit amb 
el vicerrector d’Investigació i 
Innovació de la Universitat d’Aveiro, 
Arthur M. S. Silva; a més d’amb João 
Coutinho, director del Centre 
d’Investigació en Ceràmica i 
Materials Compostos; Rui Ramos 

Ferreira e Silva, director del 
Departament d’Enginyeria de 
Materials i Ceràmica, i João Antonio 
Batista Labrincha, subdirector del 
Departament. 
Després de la visita en l’àmbit 
acadèmic, la delegació oficial ha 
sigut rebuda per l’alcalde d’Aveiro, 
José Ribau Esteves. Benlloch i Carda 
han explicat a les autoritats lusitanes 
l’experiència dels últims anys en la 

La delegació vila-realenca amb les autoritats de la localitat d’Aveiro. Benlloch, Carda i Pérez, amb responsables de l’empresa portuguesa MCS.



 
OCTUBRE DEL 2022 3

DIMECRES 16
09.00 - 09.30 Sessió inaugural. Modera: Juan B. Carda, director de fira Destaca

09.30 - 10.30 Visita de les autoritats als estands expositius 

10.30 - 11.30  Conferència inaugural a càrrec de João António Labrincha Batista, professor asso-
ciat del Departament d’Enginyeria de Materials i Ceràmica de la Universitat d’Aveiro, 
Portugal (país convidat): «Ús sostenible dels materials, la contribució del reciclatge»

11.30 - 12.00  Café networking

12.00 - 12.30  Conferència introductòria taula 1: José Luis García-Broch, responsable europeu de 
Planificació de Demanda, Optimització i Compliment Legal de BP

12.30 - 14.00  Taula de reptes 1: «Noves fonts energètiques per al sector industrial». Modera: María 
Dolores Parra, directora general d’Internacionalització. Participants: Alejandro Pérez, 
IREC; Edgardo Saucedo, UPC-PAMESA; Eliseo Monfort, ITC-UJI; Vicente Vernia, 
Càtedra BP - UJI de Medi Ambient Industrial; Olga Huélamo, gerent desenvolupament 
negoci de PreZero i Jesús Tartaj, ICV

16.00 - 16.30  Conferència introductòria: «Alguns reptes de la ciència de materials en la societat del 
benestar», María Vallet, Universidad Complutense de Madrid. Facultat de Farmàcia

16.30 - 18.00  Conferència: «Nous desafiaments en el camp de la ciència dels materials». Modera: 
Gloria Rodríguez Donoso, UCLM. Participants: Rodrigo Moreno, Societat Espanyola 
de Materials; María Vallet, Universidad Complutense de Madrid. Facultat de Farmàcia; 
Luis Guaita, Grup Victoria - Keraben; Fausto Rubio, ICV - CSIC; MªJesús Vicent, 
Centre d’Investigació Príncep Felipe; Eloisa Cordoncillo, UJI; Francisco Fabregat, 
INAM - UJI i Jesús València, Universitat Nacional de Colòmbia

 
DIJOUS 17
09.00 - 09.30  Conferència introductòria taula 2: Silvia Cerdà Alfonso, directora general d’Indústria, 

Energia i Mines (GVA)

09.30 - 11.00  Taula de reptes 2: «Optimització de recursos naturals i circularitat de les matèries pri-
meres». Modera: Guillermo Monrós, catedràtic de Química Inorgànica de la Universi-
tat Jaume I de Castelló. Participants: Luis Oria, cap de Seguretat i Medi Ambient del 
Port de Castelló; Rubén López, enginyer de mines de Nous Productes Ceràmics; Car-
los Vivas, de l’empresa Zschimmer & Schwarz; Rafael González, chief mining officer 
a Tolsa; Enrique Reverter, president Fundació Tots Units; Ignacio Morell, catedràtic 
d’Hidrogeologia de l’UJI i Nubia Edith Céspedes, de l’Escola de Cadets de la Policia 
de Colòmbia.

11.00 - 11.30  Café networking

11.30 - 12.15  Fòrum innovació oberta, organitza el Centre Europeu d’Empreses Innovadores (CEEI) 
de Castelló

12.15 - 12.45  Conferència introductòria taula 3: «Eines làser per a l’ecomodificació superficial de 
materials». Xermán de la Font, Institut de Nanociència i Materials d’Aragó (INMA)

12.45 - 14.00  Taula de reptes 3: «Transformació industrial a través de la innovació i les noves tecno-
logies». Modera: Marian Campello, secretària autonòmica d’Innovació i Transformació 
Digital. Participants: José Ribera, CEO d’Invest Plasma; Xermán de la Font, de l’IN-
MA; Gerardo Beltrán, director general de Proying XXl Ingeniería; Alexis Nadal, de Xar-
xatec; Juan Vicente Bono, d’ASEBECC i Alejandro García, de Nexta Digital Solutions

15. 30 - 16.00  Recepció ATC Impulsa

16.00 - 16.15  Presentació dels IV Premis ATC Impulsa per l’Associació de Tècnics Ceràmics (ATC) i 
la Diputació de Castelló

16.15 - 17.10   Lliurament dels premis i presentacions dels projectes guanyadors

17.10 - 17.30 Descans

17.30 - 17.40  Conferència: «Evolució recent dels preus energètics». Jordi Ripollés Piqueras, pro-
fessor del Departament d’Economia de la Universitat Jaume I de Castelló

17.30 - 19.00  Fòrum de pensament «El clúster ceràmic avui i demà». Modera: Xavier Molina Mo-
rales, catedràtic de la Universitat Jaume I de Castelló. Participants: María Dolores 
Parra, directora general d’Internacionalització; Gustavo Mallol Gasch, doctor en 
Ciències Químiques de la Universitat Jaume I de Castelló i director de l’Associació de 
Recerca de les Indústries Ceràmiques; Pedro Hernández Górriz, general manager de 
Zschimmer & Schwarz Espanya S.A. i Fernando Tomás Badenes, director global de 
producte Inkjet i director general adjunt d’Efi Cretaprint

 
 
 
DIVENDRES 18
09.00 - 09.30  Conferència introductòria taula 4: José Pérez, director d’Estratègia de la Càtedra de 

Negoci Conversacional de la Universitat de València (CBC-UV)

09.30 - 11.00  Taula de reptes 4: «És cara la transformació digital?». Modera: José Pérez, direc-
tor d’Estratègia de la Càtedra de Negoci Conversacional de la Universitat de València 
(CBC-UV). Participants: José Pérez, director d’Estratègia de la CBC-UV; Samuel Fa-
lomir, alcalde de l’Alcora i Araceli de Moya, alcaldessa d’Orpesa

11.00 - 11.30 Café networking

11.30 - 12.00  Conferència de cloenda. Alicia Durán, presidenta del Comité Internacional del Vidre, 
professora de recerca de l’Institut del Vidre de Madrid

12.00 - 13.00  Premis Fundació Globalis

13.00 - 13.30  Cloenda

PROGRAMA FIRA DESTACA 2022           CENTRE DE CONGRESSOS, FIRES I TROBADES
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U CREU ROJA FA ARRIBAR,  
DES DE VILA-REAL, LA SEUA 
AJUDA A 7.695 PERSONES
L’alcalde, José Benlloch, ha agraït en 
nom de tota la ciutat la col·laboració 
entre Creu Roja i la Cooperativa 
Catòlica Agrària per a fer possible 
que «Vila-real siga hui la capital de la 
solidaritat a la província» a través del 
repartiment d’aliments del Programa 
d’ajuda alimentària a les persones 
més desfavorides (FEAD) la distribu-
ció dels quals es realitza des de les 
instal·lacions de la Cooperativa vila-
realenca. Benlloch ha visitat aquestes 
instal·lacions amb motiu de l’inici de 
la segona fase del programa en què 
Creu Roja distribuirà a la província un 
total de 334.407 quilos/litres d’ali-
ments entre 7.695 persones, que se 
sumen als 180.117 quilos entregats 
en el primer semestre de l’any.

Vila-real activa un Pla d’ajust per a 
prioritzar el veïnat i mantenir serveis

L ’alcalde, José Benlloch, ha 
anunciat un Pla extraordi-
nari de reajustament i 
priorització pressu-

postària que guia en aquests 
mesos la gestió municipal i en el 
qual les persones i el manteni-
ment dels serveis públics són els 
eixos centrals. Benlloch ha 
emmarcat aquest pla en el con-
text socioeconòmic actual, 
caracteritzat per la inflació, 
l’increment de costos energètics 
i subministraments -que ha tri-
plicat la factura municipal-, les 
licitacions d’obres desertes, 
l’impacte de la despesa en la 
lluita contra la covid -que supe-
ra els 5 milions d’euros- així 
com la incertesa econòmica i la 
crisi energètica i de materials 
que ha obligat el sector ceràmic 
a realitzar ajustos de personal.  

L’alcalde ha recordat que, en 
el cas de Vila-real, la ciutat enca-
dena aquesta crisi actual amb la 
crisi de la pandèmia i els efectes 
devastadors que en les arques 
municipals han tingut el deute i 
l’urbanisme heretats del PP. «A 
conseqüència d’aquesta herèn-
cia tenim un deute viu de 28,4 
milions d’euros, una situació 
que no tenen altres municipis 
de l’entorn». 

Davant aquesta realitat, 
Benlloch ha anunciat aquest pla 
que passa per prioritzar les per-
sones i garantir els serveis 
públics de qualitat sense incre-
mentar la pressió fiscal i apar-
car projectes «per a quan vin-
guen temps millors». El primer 
edil ha assegurat que «és 
moment de la contenció, la res-
ponsabilitat per a mantenir tot 

Benlloch anuncia aquesta actuació pressupostària que aparca projectes no urgents per a evitar augmentar la pressió fiscal

breus

U El Partit Popular ha 
denunciat el pèssim estat 
d’alguns espais esportius de 
la ciutat com les cistelles de 
les pistes del pavelló 
Bancaixa o vidres de la Ciuat 
Esportiva Municipal. «És 
indecent i inexplicable que 
una ciutat com Vila-real no 
prenga les mesures necessà-
ries per a tenir totes les  ins-
tal·lacions en marxa i en con-
dicions òptimes», critiquen.

EL PP DENUNCIA L’ESTAT DE 
CONSERVACIÓ D’ALGUNS  
RECINTES ESPORTIUS

U Compromís per Vila-real 
exposa que, a pocs mesos de 
les eleccions, la majoria de 
projectes i promeses de 
l’equip de govern estan sense 
complir. Projectes com les 
noves oficines als antics 
jutjats, l’habilitació de 
l’Alqueria del Carme com a 
centre social, l’abandona-
ment del molí de l’Ermita, el  
centre de salut de l’antiga 
biblioteca o el quart institut.

COMPROMÍS LAMENTA LA 
FALTA DE COMPLIMENT DELS 
PROJECTES DEL GOVERN

U El president del Consorci 
Gestor del Paisatge Protegit 
de la Desembocadura del 
Millars i alcalde de Vila-real, 
José Benlloch, plantejarà a la 
Junta de Govern del consorci 
l’adopció de noves mesures 
de control davant l’impacte 
per la proliferació de sen-
glars al voltant d’aquest 
espai fluvial, especialment 
en punts del terme munici-
pal de Vila-real. 

DEMANEN MESURES PER A 
CONTROLAR ELS SENGLARS 
A L’ENTORN DEL MILLARSBenlloch ha presentat el Pla de priorització pressupostària d’aquests mesos.

el que hem aconseguit, treba-
llant junts, i d’aquesta manera 
estar preparats per a tirar avant 
amb força». Benlloch ha sub-
ratllat que «hem de salvar la 
situació actual sense demanar 
més esforç a la ciutadania, i 
prioritzar les persones i els ser-
veis públics, establir les bases de 
la nova Vila-real del segle xxi». 
Així, Benlloch insisteix en la 
necessitat de mantenir la quali-
tat dels serveis públics. «Portem 

dos anys renunciant al cobra-
ment de la taxa per ocupació de 
via pública i aplicant el 95 % de 
bonificació de l’IBI als locals 
amb negocis per a ajudar el 
comerç i l’hostaleria en un 
moment tan complicat». 
L’equip de govern aposta per 
mantenir aquestes mesures per 
a continuar ajudant les famí-
lies, comerços i indústries, la 
qual cosa suposarà renunciar a 
ingressos i per tant «haurem de 

prioritzar despeses». 
L’alcalde no preveu grans 

inversions. «Només impulsarem 
actuacions, aportant solars o 
espais, per a aquells serveis que 
milloren Vila-real però que no 
pague l’Ajuntament». Respecte 
als fons europeus «no anirem a 
grans projectes que ens obli-
guen a haver d’aportar molts 
diners, perquè les infraestructu-
res després requereixen d’un 
manteniment».

IMunicipal

+DADES

Congelen l’IBI 
per a l’any 2023
U El Ple de l’Ajuntament ha apro-
vat per unanimitat l’Ordenança 
fiscal reguladora de l’impost de 
béns immobles (IBI) que contem-
pla la congelació de la contribu-
ció el 2023 així com la bonificació 
de l’impost en un 25 % per als 
habitatges en els quals s’instal·len 
plaques solars amb la finalitat de 
promoure l’autoconsum 
energètic en les llars.  
El regidor d’Hisenda, Xus 
Madrigal, ha remarcat que amb la 
congelació de l’IBI i la resta de 
taxes i impostos l’any vinent, 
l’equip de govern és sensible a la 
situació que viuen en aquests 
moments les famílies i empreses 
per la inflació i la pujada de cos-
tos energètics, una realitat que 
també afecta el consistori. En 
aquest sentit, s’havia pressupos-
tat una factura elèctrica d’1,5 
milions d’euros però es preveu 
que arribe a 3,6 milions.
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L’actuació forma part del Pla de millora de la xarxa de pluvials.

SPV inverteix 60.000 € 
per a evitar filtracions  
en un tram de Pius XII
U L’Ajuntament, a través del 
Departament de Serveis Públics 
(SPV), escometrà una nova 
actuació dins del Pla de millora 
de la xarxa de pluvials per a la 
prevenció d’inundacions així 
com altres incidències en la 
trama de canalitzacions urba-
nes. En aquest cas, el projecte 
consistirà en l’adequació d’un 
tram del col·lector de l’avinguda 
de Pius XII per a solucionar la 
problemàtica de filtracions exis-
tent en l’actualitat.  

Tal com ha detallat el regidor 
responsable de l’àrea, Xus 

Madrigal, es tracta d’un tram de 
75 metres de col·lector que dis-
corre des de la cantonada de 
l’avinguda de Pius XII amb el 
carrer de Benedito cap a la torre 
Motxa.  

«En aquest punt existeix en 
l’actualitat un problema de fil-
tracions que afecta l’aparca-
ment situat en el subsol de 
l’avinguda i que provoca molès-
ties als residents de la zona», 
apunta Madrigal, que afig que 
la solució prevista consistirà en 
el revestiment del col·lector 
amb un material que segellarà 

els clevills per a evitar fugues. 
El projecte suposarà una 

inversió de prop de 60.000 euros 
per a la qual l’Ajuntament ha 
obtingut una subvenció de la 
Generalitat Valenciana al 50 %. 
«La situació econòmica del con-
sistori és complicada, per 
l’herència rebuda del PP en 
forma de deute i ‘empastres’ 
urbanístics, que unida ara als 
sobrecostos energètics i la infla-
ció, ens limita la capacitat 
d’inversió; malgrat això, segui-
rem, dins de les nostres possibi-
litats, avançant en la millora i 
modernització de la xarxa de 
canalitzacions de la ciutat», 
remarca el regidor. 

De fet, la millora de les 
infraestructures i de la xarxa, 
tant de sanejament com de plu-
vials, és un dels pilars fonamen-
tals dins de les actuacions que 
es despleguen al llarg de l’any 
per a prevenir inundacions.

SPV expandeix a Josep 
Ramon Batalla el Pla 
d’eficiència energètica

U El Departament de Serveis 
Públics continua amb el Pla 
d’eficiència energètica en 
l’enllumenat dels edificis 
públics per a aconseguir un 
millor servei amb un estalvi 
en el consum i en la factura 
elèctrica municipal. Aquest 
pla, que suposarà la renova-
ció de més d’un miler de 
bombetes de la via pública 
per altres de tecnologia led 
durant tot 2022, arriba ara al 
carrer de Josep Ramon 
Batalla, el Barranquet, on se 
substituiran les actuals llu-
minàries per leds, amb un 
estalvi al voltant del 60 % en 
el consum respecte a les bom-
betes tradicionals. 

El regidor de Serveis 
Públics, Xus Madrigal, ha 
detallat que aquesta actuació 
és un nou pas en el Pla d’efi-
ciència energètica en el qual 
treballa l’equip de govern 
des de fa anys «per a, de 

manera gradual i en la mesura 
de les nostres possibilitats, ins-
tal·lar lluminàries més eficients 
en els 8.000 punts de llum que 
tenim en tota la ciutat, a més 
dels edificis municipals».  

En el cas del carrer de Josep 
Ramon Batalla, el regidor expli-
ca que aquest canvi «també solu-
cionarà les demandes dels veïns 
de la zona, que reclamen una 
major intensitat lumínica en 
aquest vial». La instal·lació de 
lluminàries led al Barranquet se 
sumarà a la llista d’actuacions 
que l’àrea de Serveis Públics ha 
desenvolupat en els últims 
mesos, com el canvi de 126 
llums del camí de l’Ermita, la 
renovació de l’enllumenat en 
els principals accessos a la ciu-
tat, tant pel nord com pel sud. 
El Pla d’eficiència energètica 
també inclou les lluminàries de 
les entrades per les carreteres 
d’Onda i Borriana, així com en 
la zona centre.

La intervenció al Barranquet també permetrà major intensitat lumínica.

Les màquines ja treballen en la millora de la xarxa d’aigua potable que també permetrà millorar una vorera del vial.

SPV millora la xarxa d’aigua del 
carrer Mare de Déu de Gràcia

L ’Ajuntament, a través de 
la Regidoria de Serveis 
Públics, escomet la reno-
vació de la xarxa d’aigua 

potable al carrer de la Mare de 
Déu de Gràcia en el tram com-
prés entre el carrer de Bayarri i 
la plaça de Sant Pasqual, un pro-
jecte que no sols permetrà 
millorar part de la xarxa de 
canalitzacions per a evitar 
fugues i optimitzar el servei, 
sinó que també incorporarà 
millores per als vianants com 
l’ampliació d’una de les voreres.  

El projecte suposa una inver-
sió de més de 120.000 euros que 
se sufraga amb càrrec al cànon 
de l’empresa concessionària del 
servei d’aigua potable, Facsa. 

«La inversió constant en el 
manteniment i millora de la 
xarxa de canalitzacions és un 
dels eixos de la concessió del ser-
vei públic d’aigua potable, ja 
que ens permet anar renovant 
les conduccions de manera pro-

També s’ampliarà una de les voreres del vial en un projecte sufragat per l’empresa Facsa

gressiva en aquells sectors que 
presenten un major deteriora-
ment», assenyala el regidor de 
Serveis Públics, Xus Madrigal, 
que remarca la importància 
d’aquests projectes per a «evitar 
possibles fugues i garantir un ús 
sostenible de l’aigua, un recurs 
imprescindible i escàs». 

En aquest sentit, la renovació 
de la xarxa d’aigua potable al 
carrer de la Mare de Déu de 
Gràcia pretén precisament aca-
bar amb les constants fugues 
que es produeixen en el marge 
dret en existir una canonada de 
fibrociment que presenta ja una 
deterioració important.  

 
ACTUACIÓ EN EL MARGE DRET 
Així, amb la finalitat de millo-
rar el servei i solucionar les 
molèsties als residents, se subs-
tituirà aquesta canonada per 
una altra de polietilé. L’actuació 
afectarà la vorera del marge 
dret del carrer, en el tram entre 

el carrer de Bayarri i la plaça de 
Sant Pasqual, per la qual cosa 
s’aprofitarà per a ampliar aques-
ta vorera i renovar les rampes 
per a facilitar-hi l’accessibilitat. 
El nou sistema de proveïment 
que s’hi instal·larà disposarà 
així mateix de mecanismes ade-
quats que permeten el tanca-
ment per sectors.  

«La implantació d’aquest 
model més eficient ja s’ha realit-
zat en altres punts de la ciutat i 
permet que, en cas d’incidència 
o necessitat d’actuar en la xarxa 
de distribució, no és necessari 
suspendre el subministrament a 
tots els usuaris de la zona, sinó 
que es pot reduir l’àmbit d’afec-
ció per a minimitzar les molès-
ties al veïnat», indica Madrigal. 

El pla anual d’inversions per 
a la millora de la xarxa d’aigua 
potable que duu a terme Facsa 
pretén fer d’aquest un servei efi-
cient i de qualitat, respectuós 
amb el medi ambient.
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U El alcalde, José Benlloch, ha 
hecho entrega de una alegoría 
a Joaquín Nebot en reconoci-
miento a su dedicación y apor-
tación al mundo de la música. 

Nebot ejerció de profesor y 
director, durante cerca de 35 
años, del Conservatorio 
Profesional de Vila-real --se 
jubiló en 2019-- y, a finales del 
año pasado, recibió dos reco-
nocimientos a toda una vida 
dedicado a la música.  Así, en 
noviembre del año pasado le 
fue entregada la llave de la 
Casa de los Autores y 
Creadores en reconocimiento 
a su labor como autor literario 
y compositor tras cumplir más 
de 50 años como miembro de 
esta entidad. Accedió, tras 
superar una prueba, a título 
de socio numerario de la enti-
dad en 1971 como autor litera-
rio y compositor.   

Y a finales del 2021, a pro-
puesta del claustro de profeso-
res del Conservatorio y con la 
ratificación de la Junta 

Reconocimiento a 
Joaquín Nebot por 
una vida ‘musical’

Servicios Sociales analiza la 
realidad de la conciliación 
El objetivo es implementar propuestas que mejoren la compaginación familiar y laboral

L a Concejalía de Servicios 
Sociales impulsa un estu-
dio de diagnóstico para 
conocer la realidad de las 

familias de Vila-real y sus difi-
cultades a la hora de compagi-
nar las responsabilidades fami-
liares con las obligaciones labo-
rales, como paso previo a poder 
implementar propuestas de 
mejora que faciliten la concilia-
ción familiar y laboral.  

Para ello, la delegación que 
dirige Silvia Gómez contactará, 
a través de un servicio especiali-
zado, con los centros educativos 
y las familias para remitirles un 
breve cuestionario en el que 
también se recogerán datos 
sobre la corresponsabilidad 
familiar en las tareas domésti-
cas o el impacto de la pandemia 
en la realidad de los hogares. 

«Las dificultades de concilia-
ción y el desequilibrio en la 
corresponsabilidad en el hogar 
son una de las grandes asignatu-
ras pendientes de nuestra socie-
dad, que la pandemia por la 

covid-19 puso más evidencia si 
cabe, demostrando una vez más 
que el cuidado de los menores o 
personas dependientes sigue 
recayendo de forma mayoritaria 
en las mujeres», señala Gómez.  

«A través de este estudio diag-
nóstico queremos obtener una 
visión lo más certera posible de 

El objetivo es conocer las necesidades de las familias a la hora de conciliar.

detalla. Además, el estudio 
incluye un apartado sobre el 
impacto de la pandemia en la 
organización de los hogares 
vila-realenses o el análisis de la 
opción del teletrabajo. El diag-
nóstico concluye con la valora-
ción de propuestas de medidas 
de conciliación y corresponsabi-
lidad familiar. 

 
PROCEDIMIENTO 
Tras la primera fase de recep-
ción de datos, el estudio prose-
guirá con el procesamiento y 
análisis de la información reco-
gida en los cuestionarios. «Con 
toda esa información, debida-
mente sistematizada y analiza-
da por un servicio especializa-
do, tendremos una idea más 
clara de la realidad de nuestras 
familias en el ámbito de la con-
ciliación para poder elaborar 
propuestas o políticas públicas 
que nos permitan ofrecer nue-
vas herramientas, siempre de la 
mano de la sociedad, para corre-
gir los desequilibrios que pue-
dan existir y hacer posible que 
la nueva Vila-real del siglo XXI 
camine hacia una ciudad más 
corresponsable, igualitaria e 
inclusiva», concluye la edila de 
Servicios Sociales. 

La ‘radiografía’ de la realidad 
familiar en Vila-real forma parte 
del Plan Corresponsables del 
Ministerio de Igualdad, en cuyo 
marco el Ayuntamiento de Vila-
real ha obtenido una subven-
ción de 174.982 euros a través 
de la Conselleria de Igualdad y 
Políticas Inclusivas. El Plan 
Corresponsables tiene como 
finalidad paliar los efectos que 
la pandemia ha tenido en las 
familias desde el punto de vista 
del cuidado de los menores y 
personas dependientes.

Directiva, fue nombrado 
Director de Honor, en recono-
cimiento a los méritos adquiri-
dos en su amplia trayectoria, 
especialmente como máximo 
responsable del centro.  

«Mi vida no seria nada sin el 
conservatorio (Mestre Gote-
rris) y sin la orquesta 
Montesol», afirma Nebot. 
Debutó con esta formación 
musical el 31 de diciembre de 
1964 en el Club Ortega de 
Burriana, aunque ya antes, en 
1962, cuando solo tenía 12 
años, formó parte del grupo 
Los Diablos Blancos.  Con la 
Montesol ha acompañado en 
algunas de sus galas a presti-
giosos artistas como Antonio 
Machín, Rocío Jurado, Isabel 
Pantoja o Jorge Sepúlveda, y es 
autor y compositor de muchos 
temas para cantantes,  grupos 
y orquestas, destacando  su 
labor como arreglista. 

Con todo, Nebot pone el 
foco en su dedicación a la 
pedagogía.

U Este estudio cuenta 
con una subvención de 
174.982 euros de la 
Conselleria de Igualtat   
y Políticas Inclusivas

la realidad que viven las fami-
lias de Vila-real, de sus posibili-
dades reales a la hora de compa-
ginar el cuidado de sus hijos e 
hijas, si han tenido que renun-
ciar a mejoras profesionales o 
cómo se distribuye el peso de las 
responsabilidades domésticas», 

Benlloch reclama a la 
Diputación defender   
el sector cerámico
U El alcalde de Vila-real, José 
Benlloch, ha participado en la V 
Cumbre de Alcaldes y Alcaldesas 
convocada por el presidente de 
la Diputación, José Martí. En el 
encuentro, Benlloch ha pedido 
a Martí liderazgo para defender 
el sector cerámico provincial 
«donde haga falta» ante la grave 
situación que sufre el sector con 
motivo de la crisis energética.  

En este sentido, el presidente 
provincial ha convocado los res-
ponsables de los municipios del 
clúster cerámico el lunes 14 de 
noviembre. «Ni la Diputación ni 

los ayuntamientos somos com-
petentes en esta materia, pero 
tenemos el deber de enarbolar 
la bandera de la defensa de 
nuestra industria», ha indicado 
el máximo representante de la 
Diputación, que añade que «acu-
dimos al encuentro con la 
voluntad de escuchar, consen-
suar y definir las acciones que 
sea necesario poner en práctica 
para conseguir el objetivo de 
que la Unión Europea ponga 
coto a la especulación del precio 
de la energía y que el Gobierno 
de España apruebe ayudas». Benlloch ha formado parte de la Cumbre de Alcaldes y Alcaldesas convocada por la Diputación provincial.
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 Benlloch, junto a representantes vecinales del Crist del Calvari, frente a las puertas de las antiguas pistas de pádel. 

El barrio del Cristo del Calvario 
ampliará servicios sociosanitarios

E l alcalde, José Benlloch, 
ha visitado el barrio del 
Cristo del Calvario en el 
marco de la campaña de 

proximidad Alcalde al barri y ha 
anunciado el proyecto para 
ampliar los servicios sociosani-
tarios de este distrito de la ciu-
dad con una nueva residencia y 
centro ocupacional para perso-
nas con diversidad funcional en 
los terrenos del antiguo comple-
jo deportivo situado en la esqui-
na de las calles Ermita y Cordón, 
propiedad de la Fundación 
Dolores García. El alcalde ha 
desvelado el acuerdo que, gra-
cias a la colaboración entre el 
Ayuntamiento, la Fundación 
Dolores García, el Villarreal CF y 
Caixa Rural Vila-real, permitirá 
que este complejo de unos 7.500 
metros cuadrados pase a manos 
municipales, a coste cero para 
la ciudad, y así disponer del 
terreno para la construcción de 
estos dos nuevos recursos socio-
sanitarios con cargo al Plan 
Convivint de la Generalitat. 

 El primer edil ha incidido en 
que la residencia y el centro 
ocupacional de la carretera de 
Onda se crearon hace 30 años y 
«se han quedado ya pequeños, y 
ahora tenemos que aprovechar 
los recursos de la Generalitat, a 
través del Plan Convivint, y los 
fondos europeos para hacer rea-
lidad estas infraestructuras que 
son fundamentales». 

Benlloch, quien ha atendido 
a los vecinos y vecinas del barrio 
a pie de calle en la plaza José 
Soriano y alrededores, ha estado 
acompañado por la concejala de 
Proximidad y Participación 
Ciudadana, Miriam Caravaca, y 
el edil de Servicios Públicos, Xus 
Madrigal. Además, el alcalde y 

Benlloch, dentro de la campaña  ‘Alcalde al barri’, anuncia la dotación de una nueva residencia y centro ocupacional en la zona

los concejales han mantenido 
un encuentro con representan-
tes de la asociación de vecinos 
Nou Crist del Calvari, presidida 
por Aníbal Balaguer. 

Benlloch ha recordado que, 
«a pesar de todas las dificultades 
de los últimos años, con la 
herencia de la deuda y el urba-
nismo del PP, la pandemia que 
nos ha supuesto más de 5 millo-
nes de euros de gasto que no 
teníamos previstos, y ahora la 
crisis de los costes energéticos y 
la inflación, no hemos dejado 
de trabajar para ir diseñando la 
nueva Vila-real del siglo XXI y 
mejorar la calidad de vida de 
nuestros barrios».  

En el caso del barrio del 

Cristo del Calvario, el alcalde ha 
mencionado proyectos clave de 
los últimos años como el aulario 
de infantil del colegio Carlos 
Sarthou, con una inversión de 
1,4 millones de euros a cargo de 
la Generalitat; la rehabilitación 
de la antigua Estacioneta de la 
Panderola, a la que el 
Ayuntamiento ha destinado 
300.000 euros para abrir la 
nueva sede de Cruz Roja Vila-
real y, en breve, también para 
habilitar el Punto de Encuentro 
Familiar; la creación de 200 pla-
zas de aparcamiento en la plaza 
de la Panderola y la calle 
Cordón; la ampliación de espa-
cio público en el entorno del 
Estadio de la Cerámica con 

Alaplana 
incorporará el 
quinto parque 
canino de la red 
municipal
U La red de parques caninos 
de Vila-real se ampliará pró-
ximamente con un nuevo 
parque para mascotas en la 
zona del PAI Alaplana. Así lo 
ha anunciado la concejala de 
Bienestar Animal, Miriam 
Caravaca, con motivo de la 
conmemoración del Día 
Internacional de los 
Animales. Con éste, serán 
cinco los parques caninos 
distribuidos por todo el casco 
urbano. En concreto, desde la 
apertura, en 2012, del pri-
mer jardín para perros en la 
avenida Portugal, se han 
abierto espacios reservados 
para mascotas en el jardín 
del Pilar, avenida Francisco 
Tárrega (entrada noreste de 
la ciudad) y calle Santa 
Caterina. 

«Nuestras mascotas son 
un miembro más de la fami-
lia y merecen también toda 
nuestra atención y cariño. 
Por eso, hemos desplegado 
en los últimos años una red 
de parques donde poder 
pasear con nuestros perros 
con todo tipo de comodida-
des para los animales. Pero 
no podemos quedarnos ahí. 
Queremos seguir avanzando 
y ofreciendo mejores servi-
cios también para nuestras 
mascotas y, por eso, aten-
diendo también las peticio-
nes de vecinos de la zona, 
estamos trabajando ya para 
crear, en el próximo ejercicio 
presupuestario, un quinto 
parque canino en la zona de 
la antigua Alaplana», argu-
menta Caravaca, quien 
recuerda que también se 
están haciendo importantes 
avances en la regulación de 
las colonias felinas.

3.000 nuevos metros cuadrados; 
y, de manera especial, el alcalde 
ha destacado dos nuevas dota-
ciones deportivas para el barrio, 
como el pabellón Joan Baptista 
Llorens y la piscina Aigua-salut, 
donde además de realizarse 
terapias acuáticas, los usuarios 
ya disfrutan de un nuevo espa-
cio de gimnasio. En materia de 
Servicios Públicos, el alcalde ha 
reseñado la restauración de la 
Panderola o la mejora de la red 
de agua potable en la zona. 

«Es mucho lo que hemos 
hecho, a pesar de todas las difi-
cultades, porque no hemos deja-
do de pensar cómo podíamos 
seguir mejorando el barrio», ase-
gura el munícipe.

Vila-real licita el nuevo 
contrato de recogida de 
animales de compañía
U El nuevo contrato de recogi-
da, mantenimiento, adopción, 
puesta a disposición de protec-
toras y sacrificio cero de anima-
les de compañía incorporará 
por primera vez el control de 
colonias felinas a través del 
método de Captura, 
Esterilización y Suelta (CES). 

Esta es una de las principales 
novedades del servicio que, con 
un periodo inicial de dos años, 
pretende dar respuesta a las 
necesidades no sólo de recogida 
de los animales extraviados o 
abandonados, sino garantizar 

su mantenimiento en condicio-
nes óptimas y favorecer su adop-
ción, devolución a propietarios 
o derivación a protectoras auto-
rizadas si es necesario, con el 
compromiso de sacrificio cero. 

«El Ayuntamiento está abso-
lutamente comprometido con 
nuestras mascotas y con el bie-
nestar de nuestros animales de 
compañía. Este compromiso se 
traslada al nuevo contrato de 
recogida de animales domésti-
cos abandonados o extraviados, 
en el que no sólo se incluye el 
objetivo de sacrificio cero y los 

mecanismos para facilitar la 
recuperación, adopción o trasla-
do a asociaciones protectoras de 
los perros y otras mascotas, sino 
que también incorporamos una 
nueva cláusula para que la adju-
dicataria nos ayude a mejorar el 
control de las colonias felinas, 
complementando, de esta 
manera, el trabajo que desarro-
lla la asociación Gats de Barri», 
detalla la concejala de Bienestar 
Animal, Miriam Caravaca.  

El pliego técnico del contra-
to, con un presupuesto inicial 
de 113.000 euros anuales por un 
periodo de dos años prorroga-
bles, establece las condiciones 
para la recogida y manteni-
miento de los animales, la 
garantía de su bienestar y salud 
óptima a través de servicios 
veterinarios especializados o los 
mecanismos para la devolución 
o entrega de las mascotas en 
adopción.El pliego establece las condiciones para una recogida y mantenimiento óptimo.
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El servicio gratuito de préstamo 
de bicis renace como Vilabici
Esta prestación se reactiva con nueva imagen y nombre, más bases y un salto tecnológico

E l nuevo contrato para el 
préstamo gratuito de bici-
cletas del Ayuntamiento 
arranca con la redefini-

ción del servicio que cambia de 
denominación, imagen y tecno-
logía, además de incorporar las 
bicicletas eléctricas y ampliar la 
cifra de vehículos y estaciones.  

La Concejalía de Agricultura, 
Sostenibilidad, Transición 
Ecológica, Energética y Medio 
Ambiente ha rebautizado el ser-
vicio como Vilabici, con una 
nueva imagen, «más moderna, 
actual y acorde con el nuevo 
concepto», tal y como explica el 
concejal responsable José 
Ramón Ventura Chalmeta.  

El edil también subraya que 
el nuevo mapa de puntos de 
préstamo y depósito de bicicle-
tas prioriza la «conectividad» de 
la ciudad para multiplicar las 
posibilidades de una movilidad 

sostenible en el casco urbano. 
Chalmeta ha señalado que, 

una vez formalizada la adjudi-
cación del nuevo contrato, se ha 
llevado a cabo el trabajo de 
mediciones y replanteo de las 
nuevas bases para localizar los 
emplazamientos que aseguren 
una buena conexión para los 
usuarios y dar cobertura a los 
espacios de mayor afluencia 
para garantizar la operatividad 
del servicio. La cifra de bancadas 
se amplía hasta un total de 14 
distribuidas por toda la ciudad. 

Operarios municipales retiran y cargan  la bancada de BiciVila’t que se ubicaba en el extremo este de la pinada del Termet. 

Así, los emplazamientos previs-
tos son los siguientes: plaza 
Major; estación de Renfe (frente 
al Espai Jove); Hospital de La 
Plana; plaza del Llaurador; CEM 
Pau Francisco Torres; Centro de 
Tecnificación Deportiva; Centre 
de Congressos, Fires i Trobades; 
Termet; Viver d’Empreses; plaza 
de la Mayorazga; jardín Jaume I; 
Palau de Justícia; pabellón 
Sebastián Mora; y plaza Botànic 
Calduch. Las dos primeras bases 
serán dobles, lo que implica que 
también se podrán aparcar bici-
cletas privadas.  

El concejal destaca la apuesta 
por las nuevas tecnologías en el 
funcionamiento del nuevo 
Vilabici, puesto que incluirá el 
suministro de bicicletas eléctri-
cas y geolocalización además de 
las convencionales, cuyo núme-
ro también se incrementa res-
pecto al del anterior servicio. 

Premio a las acciones 
que hacen más 
sostenible a Vila-real

U El Mes de la Sostenibilidad 
llega a su fin con la gala de 
entrega de los XVII Premios 
Empresariales y Sociales a la 
Sostenibilidad, en la que se ha 
galardonado a diferentes enti-
dades y personas por su trayec-
toria y contribución a hacer de 
Vila-real una ciudad cada día 
más respetuosa con el medio 
ambiente y más sostenible. 
Así, los premiados de este año 
han sido Calzados Prieto, la 
Comunidad de Regantes de 
Vila-real, Porcelanosa Grupo, 
Incerco y, a título póstumo, 
Enrique Font Jericó. 

El acto se ha iniciado con 
un repaso a las diferentes acti-
vidades organizadas por la 
Concejalía de Agricultura, 
Sostenibilidad, Transición 
Ecológica, Energética y Medio 
Ambiente con motivo de la 17 
Mes de la Sostenibilidad. 

Seguidamente, se han entrega-
do las distinciones. El premio a 
la buena gestión ambiental y 
consumo responsable al 
comercio local ha sido para 
Calzados Prieto; la Comunidad 
de Regantes de Vila-real ha 
recibido el galardón a la reduc-
ción de residuos nocivos y las 
emisiones de CO2; el premio 
por la contribución a favor de 
la eficiencia energética ha sido 
para la empresa Incerco; por 
su parte, Porcelanosa Grupo 
ha recibido el galardón por la 
iniciativa y el desarrollo del 
uso de nuevas energías renova-
bles; finalmente, Enrique Font 
Jericó, quien fuera presidente 
del Sindicato Central de Aguas 
del Mijares y de la Comunidad 
de Regantes del Canal de la 
Cota 100 margen derecho del 
Mijares, ha sido homenajeado 
a título póstumo.

U Habrá 14 bancadas 
en espacios de mayor 
afluencia para que la 
operatividad de Vilabici 
sea la máxima posible

Foto de los premiados en esta edición del Mes de la Sostenibilidad.

Vila-real se adhiere a 
dos redes estatales en 
pro de la sostenibilidad
U Vila-real progresa en la 
implantación de su modelo de 
ciudad sostenible con nuevos 
compromisos para fomentar los 
desplazamientos a pie y en vehí-
culos no contaminantes. El 
Ayuntamiento, a través del 
departamento de Movilidad de 
la Concejalía de Territorio, ulti-
ma la adhesión a dos redes esta-
tales con el objetivo de refren-
dar y reforzar su apuesta por la 
movilidad sostenible en el 
municipio. Así, Vila-real se 
unirá a la red de Ciudades que 
Caminan y a la Red de Ciudades 

por la Bicicleta, dos entidades 
que se configuran sobre los 
principios de una movilidad 
urbana no contaminante. 

El concejal responsable de 
Movilidad, Emilio M. Obiol, 
explica que la adhesión de Vila-
real a ambas entidades «es un 
paso más en el largo camino 
que este equipo de gobierno ini-
ció hace ya una década, con un 
cambio de modelo para promo-
ver el uso del transporte públi-
co, los desplazamientos a pie y 
en vehículos no contaminantes, 
para hacer de Vila-real una ciu-

dad más amable, respetuosa con 
el entorno y sostenible».  

Con la adhesión a la red 
Ciudades que caminan, Vila-real 
se compromete a seguir traba-
jando para «ordenar, diseñar y 
regular el espacio público 
tomando al peatón como eje de 
la movilidad». Como refuerzo a 
esta adhesión, el consistorio 
impulsará la campaña ‘Ves a 
peu’ para animar a los vecinos a 
desplazarse caminando por la 
ciudad como forma de movili-
dad saludable y sostenible. 

Por otro lado, Vila-real se 
sumará a la Red de Ciudades por 
la Bicicleta creada en 2009 e 
integrada por 117 asociados que 
representan a más de 550 muni-
cipios. Esta red surge para 
impulsar una dinámica entre 
ciudades para «facilitar, hacer 
más segura y desarrollar la cir-
culación de los ciclistas, espe-
cialmente en el medio urbano.

Vila-real busca nuevas 
ayudas para crear el 
segundo Termet
U El proyecto Connexió 
Millars Vila-real siglo XXI, con 
el que el Ayuntamiento creará 
un gran parque fluvial --segun-
do Termet-- entre el puente de 
Santa Quiteria y el de la N-340, 
además de un corredor verde 
urbano, ha quedado a apenas 
dos puntos y medio de obtener 
los 2,1 millones de euros de 
financiación europea necesa-
rios para su materialización 
inminente. El alcalde, José 
Benlloch, ha informado de la 
resolución negativa de las ayu-
das de la Fundación 

Biodiversidad en el marco del 
Plan de Recuperación, 
Transformación y Resiliencia 
del Gobierno español y ha 
avanzado su intención de 
seguir batallando para obtener 
los recursos que hagan posible 
este proyecto «clave para la 
nueva Vila-real del siglo XXI». 

El hecho de que la mayor 
parte de terreno del margen 
fluvial sea de titularidad priva-
da y el apoyo social al proyec-
to, obtenido posteriormente, 
son dos aspectos que han afec-
tado a la baremación.
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Benlloch ha reclamado, como representante de la delegación española, fortalecer el municipalismo en Europa.

Benlloch reivindica a los municipios 
en el Pleno del CPLR en Estrasburgo

E l alcalde, José Benlloch, 
ha participado en 
Estrasburgo en el 43º 
Pleno del Congreso de 

Poderes Locales y Regionales 
(CPLR) del Consejo de Europa, 
como presidente de la delega-
ción española, en representa-
ción de todos los alcaldes y 
alcaldesas de España. En las pri-
meras sesiones preparatorias 
del pleno, Benlloch ha abordado 
cuestiones de trascendencia 
para la construcción de los valo-
res europeos y el fortalecimien-
to del municipalismo en 
Europa, como la acogida de 
mujeres y niños refugiados, el 
impacto del discurso del odio y 
las fake news o la cuarta cumbre 
sobre el futuro del Consejo de 
Europa, prevista para 2023. 

«Tras la pandemia y el reto de 
la invasión rusa de Ucrania, los 
poderes locales hemos salido 
muy reforzados, al demostrar la 
eficacia de la Administración 
local desde la proximidad a los 
ciudadanos en la lucha tanto 
contra la pandemia como en la 
ayuda a Ucrania, especialmente 
con la solidaridad de los refugia-
dos», ha destacado Benlloch de 
las conversaciones previas al 43º 
Pleno. «La nueva Europa reforza-
da», incide, «de la democracia, 
los derechos humanos y el impe-
rio de la ley, no puede entender-
se sin una importante descen-
tralización del poder político, 
que pasa por reforzar el papel 
de los ayuntamientos y las 
regiones en la atención de los 
retos globales», agrega. 

Además de las sesiones de 
trabajo preparatorias, Benlloch 
ha participado también en la 
presentación del libro Estado de 
Derecho, democracia y globaliza-

El alcalde lleva a Europa la experiencia local en la crisis de refugiados y reclama acciones internacionales contra las ‘fake news’

ción. Una aproximación a la 
Comisión de Venecia en su XXX 
aniversario, en el que ha partici-
pado el Embajador permanente 
de España ante el Consejo de 
Europa, Manuel Montobbio, 
además de la directora del 
Centro de Estudios Políticos y 
Constitucionales, Yolanda 
Gómez, y Simona Granata-
Menghini, directora-secretaria 
de la Comisión de Venecia.  

Una sesión de trabajo y cena 
oficial en la Embajada española 
completaron la jornada de la 
delegación española en el CPLR. 
«El embajador y sus colaborado-
res nos han trasladado las accio-
nes en las que se está trabajando 
en estos momentos de crisis his-

tórica en Europa, con especial 
atención en la cumbre sobre el 
futuro de Europa que se celebra-
rá en 2023», incide Benlloch 
desde Bruselas.  

 
TEMAS A DEBATE 
«En este Pleno, tratamos cuestio-
nes trascendentales para el futu-
ro del Consejo de Europa y el 
papel del Congreso de Poderes 
Locales y Regionales y temas 
que tienen un impacto muy 
importante en nuestros pueblos 
y ciudades, como el modelo de 
municipios y regiones inteligen-
tes, el medio ambiente y los 
derechos humanos, la acogida 
de refugiados, Ucrania o los 
acuerdos de la Comisión de 

Alegaciones 
ralentizan la 
obtención de 
los terrenos del 
cuarto instituto
U La tramitación de la modi-
ficación del Plan General de 
Ordenación Urbana que el 
Ayuntamiento impulsó para 
obtener los terrenos para el 
cuarto instituto, siguiendo el 
procedimiento urbanístico 
que marca la legislación, se 
ha visto ralentizada por la 
presentación de alegaciones 
particulares que el consisto-
rio deberá ahora estudiar y 
resolver. El Pleno municipal 
dio luz verde por unanimi-
dad el pasado mes de marzo 
al inicio de los trámites para 
el cambio de calificación de 
los terrenos, una superficie 
de 15.000 metros cuadrados, 
situada entre las calles 
Atrevits, Notari Magín y Puig 
Campana, en la zona noroes-
te de la ciudad.  

Para poder destinar esta 
pastilla urbana a la construc-
ción del nuevo centro educa-
tivo es necesario modificar la 
calificación de zona verde 
(sistema local) a equipamien-
to educativo (sistema gene-
ral), un proceso en el que el 
departamento de Territorio 
ha trabajado durante los últi-
mos meses y que ha contado 
con la preceptiva exposición 
a información pública. 
Asimismo, se han dado los 
correspondientes pasos 
administrativos para com-
pensar la zona verde que 
ahora desaparecerá del pla-
neamiento urbanístico 
municipal, con una nueva en 
otro punto muy cercano, una 
pastilla de suelo colindante 
al cauce del Millars. 

El consistorio tiene reser-
vada una partida de 600.000 
euros para la expropiación 
de los terrenos.

Venecia en relación a las buenas 
prácticas en referendos», ha 
dicho el presidente de la delega-
ción española. 

El monitoreo del cumpli-
miento de la Carta de 
Autonomía Local de países 
como Suecia, Bélgica, República 
Checa o Dinamarca, o la obser-
vación de procesos electorales 
en Serbia, Albania y Holanda 
han sido otros asuntos tratados. 

Benlloch también ha felicita-
do al nuevo secretario general 
del CPLR, el francés Mathieu 
Mori, vencedor frente a la italia-
na Antonella Valmorbida. 
Benlloch le ha trasladado los 
mejores deseos de la delegación 
española en esta etapa.

Vila-real acerca los 
valores europeos a los 
escolares con Eurocamp
U El concejal de Internaciona-
lización y Proyectos Europeos, 
Eduardo Pérez, ha visitado el 
colegio Concepción Arenal con 
motivo de las Jornadas 
Eurocamp 2022, que acercan los 
valores europeos a los niños y 
niñas. Esta actividad, financiada 
por la Generalitat Valenciana, 
busca trabajar diferentes conte-
nidos para que los alumnos 
conozcan los países miembros 
de la UE, así como los objetivos 
de desarrollo sostenible a través 
de juegos como pintar y diseñar 
banderas, cartas de reciclaje, 

unir cartas bandera-país y locali-
zación de países en el mapa.  

Así, del 14 al 21 de octubre, 
esta acción llegó a 350 alumnos 
de 16 aulas de cuarto de prima-
ria de nueve colegios: Cervantes, 
Carles Sarthou, Angelina Abad, 
Botànic Calduch, José Soriano, 
Pintor Gimeno Barón, Pascual 
Nácher, Escultor Ortells y 
Concepción Arenal. 

Vila-real refuerza así su voca-
ción europea junto con la adhe-
sión del Ayuntamiento a la red 
Construir Europa con las autori-
dades locales. Durante una semana, unos 350 alumnos de 16 aulas de la ciudad ha recibido formación sobre valores europeos.
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U VILA-REAL CONMEMORA 
TODOS LOS SANTOS CON  EL 
RECUERDO A SUS DIFUNTOS

Vila-real ha celebrado la festividad de 
Todos los Santos, con la misa en el 
Cementerio Municipal y la oración y 
ofrenda a los caídos en contiendas y 
a las víctimas del Cine Luz y la covid-

19. El alcalde de la ciudad, José 
Benlloch, ha participado en la cele-
bración, junto con otros concejales y 
concejalas de la corporación munici-
pal. La eucaristía fue organizada por 

la Asociación de Hijas de Maria del 
Rosario. Como es habitual, el disposi-
tivo previsto para este día ha conta-
do con la participación de Acudim, 
que ha facilitado sillas de ruedas para  

las personas con movilidad reducida; 
Cruz Roja, con servicio de ambulan-
cia; Protección Civil y Policía Local. 
También ha habido servicio especial 
del bus urbano.

Vila-real refuerza     
la capacidad del 
cementerio con       
48 nuevos nichos

E l Ayuntamiento ha inicia-
do en estas últimas sema-
nas la construcción de 48 
nuevos nichos en el 

Cementerio Municipal, como 
parte del Plan municipal de 
ampliación de la capacidad de 
enterramiento del camposanto 
anunciada este verano por el 
alcalde, José Benlloch. Con este 
programa especial, el equipo de 
gobierno municipal prevé inver-
tir 417.248 euros en los próxi-
mos meses que, con la construc-
ción de cerca de 600 nuevas uni-
dades de enterramiento, 
garantizará el espacio para 
inhumaciones durante los pró-
ximos cinco años. 

De esta manera, Vila-real está 
dando respuesta a la necesidad 
urgente de espacio en el 
Cementerio Municipal, con una 
planificación en varias fases. Las 
obras iniciadas en el camposan-
to municipal, por un importe de 
48.236 euros, contemplan la 
prolongación de una manzana 
de nichos con la construcción 
de 48 nuevas unidades, a cargo 
de la empresa local Urvisa. 

Mientras tanto, el gobierno 
municipal avanza también la 
redacción del proyecto más 
ambicioso para la ampliación 
de la capacidad de enterramien-
to del Cementerio Municipal. 
Para poder dotar este ambicioso 
proyecto, en fase de elabora-
ción, fue necesario recurrir a 
bajas presupuestarias de obras 
que, a consecuencia del encare-
cimiento de costes de hasta un 

La actuación se integra en el Plan municipal de ampliación de 
la cantidad de unidades de enterramiento del camposanto

Esta actuación forma parte de un proyecto mayor que prevé una inversión de 417.000 euros para crear nuevas unidades.

40% por encima de los precios 
de licitación, no pudieron salir 
adelante, como la rehabilita-
ción de la alquería del Botànic 
Calduch o la construcción de un 
intercambiador de transportes.  

El Plan de ampliación de la 
capacidad del cementerio es 
parte de los trabajos de mejora 
continua que el gobierno muni-
cipal viene desarrollando en el 
camposanto. Así, en 2017 se 
emprendió un plan de remode-
lación integral con el que se 
obtuvieron 620 unidades de 
entierro en total, entre la crea-
ción de más de 400 nuevas uni-
dades y la remodelación de  
espacios existentes. Desde 
entonces, se ha remodelado el 
muro perimetral, reparado  
cubiertas y mejorado aceras y 
zonas peatonales. 

Con todo, según las estima-
ciones del equipo de gobierno, 
se requeriría de un montante de 
unos 5,5 millones de euros para 
acometer un proyecto más 
ambioso que permitiría prolon-
gar la vida útil del camposanto 
otro medio siglo. Hasta la cons-
trucción de las nuevas unida-
des, el cementerio solo disponía 
de una treintena de sepulturas. 

«Nuestro compromiso ha 
sido siempre hacer todo lo posi-
ble para que los vila-realenses 
podamos seguir enterrando a 
nuestros seres queridos en el 
actual cementerio sin crear un 
segundo cementerio, como en 
su día pretendía el PP», aseguró 
el alcalde, José Benlloch.

MÁS ACCIONES

Plan de sombras de SPV 
para espacios públicos 

U El Ayuntamiento, a través del 
departamento de Servicios 
Públicos (SPV), ha diseñado un Plan 
especial para crear espacios de 
sombra en lugares públicos que se 
ha iniciado con la instalación de 
toldos en el Cementerio Municipal 

con motivo de la festividad de Todos 
los Santos. Este sistema, idéntico al 
que ya se utiliza en la avenida la Murà 
en las fiestas y durante los meses de 
verano, forma parte de una prueba 
piloto en la que técnicos municipales 
han trabajado de la mano de empre-

sas locales con el fin de diseñar una 
solución innovadora y versátil que 
pueda utilizarse en otros espacios 
públicos y que permita optimizar 
los recursos públicos. 
El edil de Servicios Públicos, Xus 
Madrigal, detalla que «se trata de 
una infraestructura de toldos pre-
parada para poder ubicarse en dife-
rentes emplazamientos, de manera 
que podremos sacar el máximo 
rendimiento y amortizar esta inver-
sión en diferentes espacios y 
momentos del año». Asimismo, 
Madrigal subraya que «estamos 
trabajando en este plan de som-
bras en espacios públicos, que no 
sólo contempla la utilización de tol-
dos sino también la plantación de 
más vegetación para mejorar las 
condiciones de uso de diferentes 
espacios públicos como jardines, 
escuelas, plazas o edificios públicos 
en los próximos años». El objetivo 
es generar espacios en los que la 
ciudadanía pueda resguardarse del 
sol y el calor, favoreciendo un 
ambiente más agradable. 
Uno de los enclaves en los que está 
previsto instalar, también de forma 
temporal, este sistema de toldos es 
la zona del corro durante las fiestas.
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Los Presupuestos Participativos 
inician su décima edición

D entro del proceso de la 
décima edición de los  
Presupuestos Particip-
tivos se ha convocado al 

Consejo de Participación 
Ciudadana para analizar las 
propuestas presentadas por la 
ciudadanía y avanzar en el pro-
ceso para someter las propues-
tas a votación a partir del 14 de 
noviembre. La edila del área, 
Miriam Caravaca, ha asistido a 
la jornada celebrada en la 
Biblioteca Universitària del 
Coneixement (BUC). 

Unos días antes, la concejala 
y el vicepresidente del Consejo 
de Participación Ciudadana y 
secretario de la Federación de 
Asociaciones de Vecinos, Ximo 
Bartoll, presentaron los detalles 
de esta nueva edición. 

Además, ambos hicieron 
balance los presupuestos parti-

Este año ya se ha completado el 80% de las propuestas incluidas en la pasada convocatoria

La BUC ha acogido al Consejo de Participación Ciudadana que ha analizado las propuestas presentadas en esta edición.

cipativos de este año, que el 
vicepresidente del Consejo de 
Participación Ciudadana califi-
có como positivos «teniendo en 
cuenta la situación económica 
del Ayuntamiento». Así, según 
el balance que presentó Bartoll, 
se ha ejecutado el 80% de las 
propuestas que superaron el 
proceso de selección, con una 
quincena de acciones, como el 
fomento de la inserción sociola-
boral de personas con diversi-
dad funcional, la supresión de 
barreras arquitectónicas, la 
renovación de la zona de juegos 
infantiles del Termet o la insta-
lación de placas solares en edifi-
cios municipales, entre otras. 

 
PROYECTOS REALIZADOS 
La responsable de Participación 
Ciudadana recordó la difícil 
situación económica del 

Ayuntamiento con los sobrecos-
tes por la energía y la inflación, 
y el problema crónico del urba-
nismo y la deuda heredados del 
PP, y aseguró que «a pesar de 
esto, hemos conseguido llevar 
adelante el 80% y hemos demos-
trado que, juntos, hacemos que 
la ciudad avance». Entre las 
demandas de la ciudadanía que 
no se han podido ejecutar ha 
destacado algunas como la cons-
trucción de la pista de atletismo 
y ciclismo, un proyecto valora-
do en 5 millones de euros «que 
en este momento no podemos 
asumir, pero estamos trabajan-
do desde el punto de vista urba-
nístico para intentar conseguir 
los terrenos porque no renun-
ciamos a esta obra y trataremos 
de hacerla realidad en el futu-
ro», para lo cual la concejala ha 
destacado que se intentará apro-
vechar las líneas de financia-
ción europea.  

También la peatonalización 
del tramo de la calle Comunión 
entre la iglesia Arciprestal y la 
calle Cristo de la Penitencia, o la 
creación de espacios para la cir-
culación de bicicletas o patine-
tes son propuestas que se han 
quedado en cartera y en las que 
«seguiremos trabajando», afir-
mó Caravaca. 

«Aunque estamos haciendo 
economía de ajustes y no hay 
dinero para grandes obras, con-
tinuamos escuchando a la ciu-
dadanía y trabajando para 
hacer realidad la nueva Vila-real 
del siglo XXI», subrayó la edila.  

Tras el análisis de las pro-
puestas (viabilidad técnica y 
baremación), entre el 14 y 18 de 
noviembre se abrirán las vota-
ciones  a la ciudadanía. Está pre-
visto que a partir del 21 de 
noviembre se hagan públicos 
los resultados.

Caravaca y Bartoll presentaron los detalles de esta décima convocatoria. Tradiciones lanza una 
ordenanza de ayudas
U El Ayuntamiento estrena la 
primera ordenanza que regu-
lará la concesión de subvencio-
nes a las entidades sin ánimo 
de lucro de ámbito local que 
trabajan en la afirmación y 
consolidación de las tradicio-
nes de la ciudad.  

Este nuevo reglamento ha 
sido impulsado por la 
Concejalía de Tradiciones y 
pretende garantizar el acceso 
de las entidades locales a las 
ayudas municipales para así 
contribuir al mantenimiento y 
reforzamiento de las señas de 
identidad propias de Vila-real, 
a través de las actividades y 
acciones que realizan asocia-

ciones y colectivos locales. 
La concejala de Tradiciones, 

Noelia Samblás, ha recordado 
que, tal y como se recoge en la 
ordenanza, «Vila-real es una 
ciudad rica en tradiciones, 
arraigadas en la cultura popu-
lar a lo largo de siglos de histo-
ria». Por este motivo, la 
Concejalía de Tradiciones 
«quiere garantizar el manteni-
miento, conservación e impul-
so de estas tradiciones, como 
rasgos diferenciales de la iden-
tidad vila-realense». 

El procedimiento de conce-
sión de estas subvenciones se 
tramitará en régimen de con-
currencia competitiva.

50 menores integran 
el Consell de Xiquets i 
Xiquetes de este curso

U El Consell de Xiquets i 
Xiquetes ha celebrado la 
sesión constitutiva del nuevo 
curso 2022-2023, con más de 
50 miembros entre titulares y 
suplentes, designados tras los 
procesos abiertos en los dife-
rentes centros docentes. «Un 
año más, volvemos a hacer 
protagonistas a los más peque-
ños, fomentando la cultura de 
la participación desde niños 
para formar una ciudadanía 
crítica e implicada en la vida 
pública. Los niños de hoy no 
sólo decidirán el Vila-real de 
mañana, también deben deci-
dir el presente. Tienen voz y 
queremos escucharla», destaca 
la concejala de Participación 
Ciudadana, Miriam Caravaca. 

La primera sesión de este 
nuevo curso del Consell se ha 
celebrado en la sala de plenos, 
con la participación de la pri-
mera teniente de alcalde, Silvia 
Gómez, junto a la concejala de 
Participación Ciudadana. 
Entre otras cuestiones, los con-

sejeros han empezado a traba-
jar en el diseño de la conme-
moración del Día de los 
Derechos de la Infancia, y las 
temáticas que ellos mismo han 
decidido para focalizar la acti-
vidad del curso: el día de la vio-
lencia de género, la erradica-
ción de la pobreza y la mejora 
de Vila-real, principalmente en 
todo lo relacionado con el cam-
bio climático. 

«Estamos muy satisfechos 
con la respuesta que hemos 
obtenido para la constitución 
de este Consell del curso 2022-
2023. Cada vez son más los 
escolares que se interesan por 
formar parte de este organis-
mo pionero y referente en 
toda la Comunitat para la par-
ticipación efectiva de la juven-
tud y la infancia en las políti-
cas públicas», valora Caravaca. 
La concejala recuerda que este 
Consell ha tenido un papel 
destacado en la elaboración 
del Plan de Acción Local de la 
Agenda Urbana de Vila-real.

Los menores han participado en la sesión constitutiva del Consell.
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Los beneficiarios desempeñarán su trabajo en diferentes espacios de la ciudad.

Da inicio el programa 
de inserción laboral 
con 10 beneficiarios
U El programa de inserción 
sociolaboral para personas con 
diversidad funcional inicia su 
tercera edición con la incorpo-
ración de diez beneficiarios y 
beneficiaras que han comenza-
do una nueva etapa laboral gra-
cias al Ayuntamiento y a la 
Fundación Caixa Rural, impul-
sores de esta iniciativa.  

La primera teniente de alcal-
de y concejala de Servicios 
Sociales, Silvia Gómez, y la pre-
sidenta de la Fundación Caixa 
Rural de Vila-real, Sonia 
Sánchez, han dado la bienveni-

da a los integrantes del progra-
ma, que surge de la alianza 
entre el consistorio y XiCaEs, 
entidad dependiente de la 
Fundación Caixa Rural, para 
fomentar la integración de las 
personas con diversidad funcio-
nal a través del desempeño labo-
ral en diferentes departamentos 
municipales así como en la pro-
pia fundación y en otras entida-
des sociales. 

Así, esta tercera edición del 
programa, que tendrá una dura-
ción de un año, ofrece una opor-
tunidad laboral a diez personas: 

en la que Ayuntamiento y enti-
dades como XiCaEs y la 
Fundación Caixa Rural trabaja-
mos juntos para una integra-
ción real de las personas con 
capacidades diferentes», asegu-
ra Gómez. La concejala ha dado 
la bienvenida a los diez benefi-
ciarios y beneficiarias.

Vila-real reedita la 
tarjeta Fem Poble para 
incentivar el consumo

U Vila-real lanza la tercera 
campaña de la tarjeta Fem 
poble para incentivar el con-
sumo en comercios y servi-
cios de la localidad, con boni-
ficaciones del 30% del impor-
te de las compras en los 
establecimientos adheridos, 
hasta un máximo de 60 euros 
por tarjeta para las 2.500 pri-
meras tarjetas.  

El concejal de Comercio, 
Diego A. Vila, y el director de 
Caixa Rural Vila-real, Manuel 
Cubertorer, han presentado 
la campaña, acompañados 
por el presidente de la 
Asociación de Hostelería y 
Ocio de Vila-real (Ashiovi), 
Emilio Miralles, y la secreta-
ria de la Unió de Comerç de 
Vila-real (Ucovi), Tere Esteve. 
Esta iniciativa surgió del 
acuerdo de todos los grupos 
municipales en el marco del 
Pacto local por el renaci-
miento de Vila-real. Bajo el 

lema ‘Comprant al poble, fem 
poble’, el proyecto une innova-
ción, apoyo a la economía y el 
comercio local, y vertebración 
del municipio, con la implica-
ción de la sociedad. 

Vila ha explicado que, con 
esta tercera campaña, el 
Ayuntamiento habrá inyectado 
cerca de 200.000 euros en una 
propuesta que «nace del trabajo 
conjunto y la unión con la socie-
dad para superar las dificulta-
des del comercio y la hostelería 
de Vila-real, primero por la pan-
demia, y ahora a causa de la 
incertidumbre económica mun-
dial». El concejal ha incidido en 
la necesidad de «seguir trabajan-
do de la mano y avanzar en un 
plan comercial y económico que 
siga dando esperanzas a una 
Vila-real que siempre renace de 
las dificultades». 

La campaña se desarrollará 
del 7 de noviembre al 16 de 
diciembre.

Representantes de las entidades implicadas durante la presentación.

Vila, junto a vendedores del mercado y el representante de la Cámara de Comercio, en la zona  habilitada para la recogida.

El Mercat Central suma un punto 
de recogida rápida de compra 

El Mercat Central incorporará 
un punto Stop & Go, una inicia-
tiva innovadora y pionera en la 
provincia en el marco de la cam-
paña Vila-real, un mercat amb 
vida, impulsada por la 
Concejalía de Comercio, con la 
colaboración de la Cámara de 
Comercio y financiada con fon-
dos europeos. El punto Stop & 
Go consiste en un servicio de 
recogida rápida de productos, a 
través de una parada específica-
mente reservada y señalizada 
frente al mercado para que la 
clientela pueda hacer sus com-
pras cómodamente a través del 
WhatsApp y recogerlas directa-
mente sin tener que estacionar 
o hacer colas. 

«Tenemos un mercado excep-
cional, con grandes profesiona-
les y productos de proximidad  
de una calidad excelente. Un 
mercado innovador, que demos-
tró durante la pandemia su 
capacidad de adaptación con 

El consistorio habilita un espacio de aparcamiento específico en la puerta del recinto 

servicios de venta a domicilio, 
por ejemplo, y que antes de la 
covid empezó a tomar un 
impulso muy interesante. Esta 
iniciativa se enmarca en el Plan 
estratégico de dinamización del 
mercado que iniciamos en 
2019, para volver a relanzar 
nuestro Mercado Central y 
afianzarlo como el servicio de 
calidad, proximidad y referen-
cia que es», detalla el concejal 
de Comercio, Diego A. Vila.  

El edil ha estado acompaña-
do durante la presentación del 
punto Stop & Go por el presi-
dente de los vendedores del 
Mercat, Santi Manrique, y el 
representante de la Cámara de 
Comercio de Castelló Paco 
García, quien ha destacado el 
trabajo de la entidad de apoyo 
al comercio urbano para favore-
cer su diferenciación, profesio-
nalización y asociacionismo. 
«Una ciudad sin comercio urba-
no no es posible. Esta campaña 

será muy positiva no sólo para 
favorecer las ventas del Mercado 
sino que también hará a los 
usuarios más felices, porque la 
gente somos más felices cuando 
socializamos. Y el Mercado es un 
lugar para venir, charlar con los 
profesionales y llevarnos a casa 
productos de calidad», detalla 
García. En la misma línea, 
Manrique valora el proyecto y la 
campaña como un empuje 
importante para los vendedores. 

Para facilitar las compras y 
favorecer el acceso de la ciuda-
danía, el Mercat Central ha 
habilitado este sistema de venta 
mediante el cual el usuario 
podrá hacer su compra por 
WhatsApp, a través de los núme-
ros facilitados en la web mercat-
centralvila-real.com y concertar la 
hora de la recogida. Una vez en 
el Mercado, parará en el puesto 
Stop & Go reservado y avisará 
por teléfono para que le acer-
quen su compra hasta el coche.

tres de ellas trabajarán en dis-
tintas dependencias de la 
Fundación Caixa Rural; una en 
el edificio central del 
Ayuntamiento; y el resto desa-
rrollarán su trabajo en la Casa 
dels Mundina, la UNED, las salas 
de estudio de los barrios, el 
Auditori Municipal, Protección 

Civil y Acudim. 
«Desde el equipo de gobierno 

nos sentimos especialmente 
orgullosos de este proyecto, que 
ejemplifica muy bien por qué 
hace 11 años decidimos impul-
sar un modelo de alianza social 
que nos permitiera avanzar 
hacia una ciudad más inclusiva, 
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Vila-real fomenta el respecte 
pel patrimoni entre els joves

L ’Ajuntament i la Univer-
sitat Jaume I acosten el 
patrimoni local i la 
importància de la seua 

conservació als estudiants de 
secundària de la ciutat a través 
dels tallers Vila-real, molt més 
que patrimoni, del projecte 
Planalab UJI que es desenvolu-
paran durant els mesos d’octu-
bre i novembre. Aquesta inicia-
tiva, emmarcada en el conveni 
de col·laboració entre l’UJI i 
l’Ajuntament per a la realitza-
ció d’activitats culturals a la Seu 
de la Plana, ha arribat a més de 
200 alumnes a través de tallers 
en huit centres educatius de 
Vila-real que imparteixen ESO. 

El regidor d’Universitats, 
Eduardo Pérez Arribas, explica 

L’acció arriba a huit centres educatius de la mà del projecte Planalab de la Universitat Jaume I

Els tallers, que van començar el mes passat, arriben a huit centres educatius de la ciutat on s’imparteix ESO.

que les activitats de la Seu de la 
Plana de l’UJI, sorgida per acord 
entre totes dues institucions el 
2014, «s’inclouen en el marc del 
programa Campus Obert de 
l’UJI, que busca la integració de 
l’UJI més enllà del seu campus 
universitari, per a acostar les 
activitats de la universitat a 
diferents comarques».  

Els tallers s’emmarquen en el 
projecte Planalab UJI, un projec-
te que s’impulsa des de la Seu de 
la Plana, i que té com a eixos 
centrals l’art, l’educació i el 
patrimoni. Per a aquest primer 
any, les activitats s’han desenvo-
lupat en forma de tallers en 
huit centres educatius on 
s’imparteix ESO (IES Francesc 
Tàrrega, IES Broch i Llop, IES 

Miralcamp, Fundació Flors, 
col·legi Verge del Carme, col·legi 
Consolació, col·legi Bisbe Pont i 
col·legi Santa Maria). 

«L’activitat pretén implicar i 
involucrar l’estudiantat en el 
coneixement i valoració del nos-
tre patrimoni, conscients que 
una educació sobre patrimoni 
és important perquè la joventut 
aprenga també a respectar-ho i 
a donar-ho a conéixer a les gene-
racions futures, com a part 
indispensable dels nostres se-
nyals d’identitat com a poble», 
assegura Pérez Arribas. 

Sota el títol Vila-real, molt 
més que patrimoni, els tallers 
s’han centrat en el patrimoni 
urbà i agrícola, però també en 
uns altres més intangibles.

La Biblioteca Municipal estrena 
noves seccions en la pàgina web
L’octubre passat, la Biblioteca 
Municipal va publicar dues 
noves seccions en els seus espais 
en línia. D’una banda, amb 
motiu del centenari de la riuada 
de Santa Teresa, el blog Dossiers 
vila-realencs ofereix, a través 
d’una selecció de notes de 
premsa de l’època, reviure els 
dies en què es va produir aquell 
desastre natural i conéixer-ne 
les conseqüències, a més d’evo-
car altres episodis de la nostra 
història en els quals les pluges 
abundants van ser notícia. 

D’altra banda, aprofitant 
l’inici del curs escolar, la Revista 
digital ha renovat la seua secció 
més veterana, creada el 2009 

amb la primera pàgina web de 
la Biblioteca. La idea de Els nos-
tres clàssics és proporcionar 
l’accés en línia a una selecció 
d’obres clàssiques que se solen 
estudiar o recomanar en els ins-
tituts, i així poder donar servei a 
tots els lectors, encara que els 
exemplars físics de la biblioteca 
estiguen prestats. Des de 
L’Odissea fins a Dràcula, s’oferei-
xen més de cent obres impres-
cindibles de la literatura univer-
sal en format text i, en molts 
casos, en format audiollibre, 
reunides en una pàgina única i 
accessibles en un sol clic. Una 
secció pensada en un principi 
per als estudiants però que, 

òbviament, està oberta a tots. 
També les Biblioteques infan-

tils tenen novetats i han 
ampliat la seua oferta en les xar-
xes socials. Des de mitjan octu-
bre, el servei disposa d’un comp-
te conjunt en Instagram per a 
difondre les activitats culturals i 
d’animació a la lectura, nove-
tats literàries, efemèrides, hora-
ris, etc. Amb l’obertura d’un 
compte en Instagram, les biblio-
teques infantils s’han unit a 
aquesta xarxa social amb el 
propòsit d’arribar a un major 
nombre d’usuaris i potencials 
seguidors gràcies a una major 
visibilitat de les seues activitats 
bibliotecàries.

U ARRANCA EL SISÉ 
MÒDUL D’INKJET               
DE L’AULA MENTOR 

Vila-real inicia la sisena edició del 
Mòdul d’Especialització Professional 
Aula Mentor Vila-real especialitzat en 
Disseny Gràfic i Inkjet impulsat pel 
Ministeri d’Educació. 

U L’ESCOLA MUNICIPAL 
D’IGUALTAT INICIA EL SEU 
NOU CICLE DE TALLERS

El cicle de conferències de l’Escola 
Municipal d’Igualtat i Prevenció de la 
Violència de Gènere, que organitza la 
Regidoria d’Igualtat, ha encetat una 
nova edició a la BUC de Vila-real.

U RECEPCIÓ A ALUMNES 
D’INTERCANVI AMB 
L’INSTITUT BROCH I LLOP

L’Ajuntament ha rebut un grup 
d’estudiants de la població francesa 
d’Aurillac, que participen en un pro-
grama d’intercanvi educatiu amb 
l’institut Professor Broch i Llop. 

U GRADUACIÓ DEL 
GRUP ELS HOLANDESOS 
DE L’AULA DE FILOSOFIA 

Els Holandesos, grup d’estudiants de 
Filosofia de la UNED que el 2011 va 
impulsar les Conferències Blanques, 
s’ha graduat i ha homenatjat la 
memòria del docent Amador Antón.

ICiutat Educadora
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Vila-real defén la seua missió per a 
tenir una ciutat neutra l’any 2030 
U El regidor d’Innovació, 
Ciència i Universitats, Eduardo 
Pérez, ha participat en la cloen-
da del programa Municipis 
Innovadors, organitzada per la 
Direcció General d’Innovació de 
la Conselleria d’Innovació, 
Universitats, Ciència i Societat 
Digital de la Generalitat 
Valenciana, en col·laboració 
amb el centre d’innovació Las 
Naves. Pérez ha presentat la mi-
ssió de Vila-real: cap a una ciu-
tat neutra i ha rebut el distintiu 
com a municipi innovador. 

Uns dies abans, la Biblioteca 
Universitària del Coneixement 
(BUC), va acollir la jornada de 
participació La nova Vila-real 
del segle XXI: cap a una ciutat 
neutra. Una convocatòria a la 
qual es va convidar a associa-
cions de veïns i entitats, empre-

ses, mitjans de comunicació, 
universitats i partits polítics, 
amb la finalitat que contribuïx-
quen activament a la missió 
d’innovació enfocada a aconse-
guir l’objectiu d’una ciutat neu-
tra, amb la reducció d’un 55 % 
d’emissions de CO2 en 2030. 

En aquest cas, Pérez va estar 
acompanyat per l’alcalde, José 
Benlloch. La jornada va comptar 
amb la participació de 42 perso-
nes, que representen 37 entitats 
ciutadanes i empreses de Vila-
real. L’esdeveniment, a més de 
servir per a donar a conéixer la 
missió, tenia com a objectiu 
implicar agents de tots els sec-
tors de la societat vila-realenca 
que pertanyen a les cinc hèlix 
de la innovació (sector públic, 
empreses, món acadèmic, 
mitjans i societat civil) per a la 

Vila-real exposa la seua aposta per  
la innovació en Innpulso Emprén

V ila-real ha participat en 
la trobada Innpulso 
Emprén celebrada a 
València, en la qual 53 

ciutats de tota Espanya integra-
des en la xarxa Innpulso han 
exposat diferents propostes 
innovadores de la mà del teixit 
empresarial. La primera tinent 
d’alcalde, Silvia Gómez, ha sigut 
l’encarregada de defendre 
l’aposta per la innovació que 
l’Ajuntament de Vila-real 
fomenta de manera pionera a la 
província des de 2011, quan va 

La tinent d’alcalde, Silvia Gómez, i el representant de Texturjet, Xavi García, han estat els representants de la delegació local

Xavi García, responsable de l’empresa Texturjet;  Teresa Riesgo,  secretària general d’Innovació; i la primera tinent d’alcalde, Silvia Gómez, en la jornada.

generar imatges d’alta resolució 
de textures naturals per a 
impressores Inkjet, una solució 
enfocada sobretot al sector 
ceràmic. La secretària general 
d’Innovació, Teresa Riesgo, ha 
inaugurat la jornada. 

Tal com expliquen des de 
l’organització, Innpulso Em-
prén reuneix anualment repre-
sentants de les ciutats que per-
tanyen a la Xarxa Innpulso amb 
les pimes, micropimes i startups 
més innovadores que han sigut 
seleccionades per cadascuna de 
les ciutats. Així, «la trobada faci-
lita l’acostament entre pimes 
innovadores en l’àmbit nacio-
nal, potencia l’intercanvi 
d’experiències en la promoció i 
el suport a la innovació des de 
l’administració i, en definitiva, 
posiciona i impulsa a les pimes 
innovadores que pertanyen a les 
ciutats Innpulso, i els dona visi-
bilitat per a facilitar el seu accés 
a mercats potencials i possibles 
inversions», indiquen. 

La trobada, celebrada a l’edi-
fici Veles e Vents de València, ha 
arrancat amb la benvinguda ins-
titucional, a la qual han seguit 
tres blocs de presentacions en 
els quals les empreses, acom-
panyades pel representant del 
seu ajuntament, han defensat el 
seu projecte en temps reduït. 

S’han entregat dos premis, 
un d’ells per al projecte més 
innovador en l’àmbit de la 
Innovació Social --SBNClima, 
d’Aranda de Duero--, i l’altre per 
al projecte més innovador en 
l’àmbit de la Innovació 
Tecnològica --SinapSysTec, 
d’Almeria--. A més, hi ha hagut 
un esment especial per a 
l’empresa més influencer, és a 
dir, aquella que haja generat 
major tràfic i interacció en xar-
xes socials --Miivo Mobility, de 
Paterna--.

consecució de la missió de 
reduir el 55 % de les emissions 
de Vila-real cara al 2030.  

Així es va tancar l’itinerari 
iniciat amb la incorporació, el 
2021, de Vila-real al programa 
Missions 2030, un nou model de 
governança de la investigació i 
la innovació orientat a missions 
que milloren la vida de les per-
sones i que va nàixer per impuls 
de la Conselleria d’Innovació, 
amb el suport tècnic del centre 
Las Naves de l’Ajuntament de 
València, tot seguint l’estela de 
l’horitzó Europa, una proposta 
de la Comissió Europea que 
aposta per la investigació i la 
innovació. Aquesta missió beu 
del treball que ha desenvolupat 
Vila-real en els últims anys en 
matèria de sostenibilitat i neu-
tralitat climàtica. Pérez va presentar la missió de la ciutat que havia sumat la participació social.

obtenir per primera vegada la 
distinció de Ciutat de la Ciència 
i la Innovació i va passar a for-
mar part de la xarxa Innpulso. 
«Creiem en la innovació i 
creiem que hem de col·laborar 
amb les nostres empreses per a 
innovar», assenyala Gómez. 

La primera tinent d’alcalde 
ha estat acompanyada per Xavi 
García, responsable de la startup 
Texturjet, empresa guanyadora 
dels Premis Globalis 2021, dedi-
cada al desenvolupament 
d’intel·ligència artificial per a García, durant la presentació de la seua empresa davant la resta de ciutats.

ICiutat de la Ciència i la Innovació
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U L’ASSOCIACIÓ ATENEU 
INICIA UN CICLE SOBRE 
LA SALUT MENTAL

L’Associació Fundació de Dany 
Cerebral Adquirit Ateneu ha iniciat 
un cicle de tallers sobre la importàn-
cia d’atendre la salut cerebral per a 
prevenir l’aparició de patologies.

U BENLLOCH I SERRALVO 
REBEN EL PARALÍMPIC 
DANIEL VIDAL

L’alcalde, José Benlloch, i el regidor 
d’Esports, Javier Serralvo, han rebut 
el campió paralímpic de natació 
Daniel Vidal i l’escriptor Paco Salido, 
autor de la biografia de l’esportista.

U LA I COPA DIPUTACIÓ  
DE RASPALL FEMENÍ 
ARRIBA A VILA-REAL

El Trinquet Municipal Salvador 
Sagols ha acollit  la tercera jornada 
de la I Copa Diputació de Raspall 
Femení, una competició  organitzada 
per la Federació de Pilota Valenciana.

U FOMENTEN EL BON 
ESTAT FÍSIC DELS 
MAJORS DE 60 ANYS

Fundació Caixa Rural i el Servei 
Municipal d’Esports llancen la segona 
edició de Robust3, un programa 
d’exercici físic per a majors de 60 anys 
que pretén combatre el declivi físic.

ICiutat de la Salut i de l’Esport

Les representants de Pintando el camino en rosa i Aspanion van rebre el xec.

La 5k de l’SME recapta 1.495 euros 
per a lluitar contra el càncer infantil

U El Circuit de Carreres 
Populars de Vila-real ha superat 
una nova etapa: la 5K del Servei 
Municipal d’Esports (SME). La 
cursa va convocar uns 300 corre-
dors i corredores per la lluita 
contra el càncer infantil de 
Pintando el camino en rosa i 

masculina, el primer a creuar la 
línia de meta va ser Borja 
Capilla (The Kenyan Urban Way) 
amb un temps de 16.24; mentre 
que la primera dona en arribar 
a meta va estar Miriam 
Fernández (Tritrail) va parar el 
cronòmetre en 20.15’. 

Per a causar la menor molès-
tia possible als veïns i veïnes de 
la ciutat, el dia previ a la carrera 
es van repartir fullets informa-
tius amb les hores i localització 
dels punts del circuit on es van 
obrir passos perquè puguen cir-
cular els vianants durant el 
transcurs de la carrera. La 5K de 
l’SME és una iniciativa que va 
començar el 2015 i que enguany 
ha celebrat la setena edició, des-
prés d’haver de cancel·lar-se el 
2020 per la pandèmia. 

El Circuit de Carreres 
Populars d’enguany s’ha com-
pletat, el 13 de novembre, amb 
la 5K solidària de Lluïsos i la tra-
dicional Sant Silvestre arribarà 
el 30 de desembre.

La Casa dels Mundina ha estat l’escenari  d’aquesta trobada.

Vila-real aborda els efectes de 
la soledat en la salut mental

L a Fundació Manantial ha 
organitzat, amb la 
col·laboració de l’Ajunta-
ment, la Vicepresidència i 

Conselleria d’Igualtat i 
Polítiques Inclusives i el patroci-
ni de la multinacional Janssen, 
la Jornada: Soledat no Desitjada 
i Salut Mental. Una trobada en 

La Fundació Manantial organitza aquesta jornada amb la participació d’experts en la matèria

la qual professionals dels 
àmbits sanitari, científic i social 
han abordat la problemàtica de 
la soledat i els seus efectes en la 
salut, així com s’ha donat a 
conéixer el projecte que la 
Fundació Manantial duu a 
terme a la Comunitat per a pre-
venir l’aïllament i la soledat no 

desitjada en persones amb pro-
blemes de salut mental. 

L’alcalde, José Benlloch, ha 
estat acompanyat per Ana 
Ortells, representant del 
Patronat de la Fundació a la 
Comunitat Valenciana, i per 
Rubén Sancho, secretari 
autonòmic d’Igualtat i 
Diversitat. Benlloch ha reiterat 
la seua satisfacció i agraïment 
per l’aliança de l’Ajuntament 
amb la Fundació Manantial. 
«Aquesta jornada i tots els pro-
jectes i recursos que Manantial 
té a Vila-real són el fruit de la 
gran faena que heu fet durant 
els últims anys i la nostra missió 
com a Ajuntament és col·laborar 
i canalitzar tota aquesta ener-
gia», ha afirmat Benlloch, que  
ha recordat que el Ministeri de 
Sanitat ha inclòs, en el Pla 
d’acció de salut mental 2022-
2024, la creació a Vila-real d’un 
centre de salut mental de 
referència per a la província. 

Aquest futur centre se suma-
ria als serveis que  Manantial té 
a Vila-real, com són la residència 
comunitària, l’habitatge tutelat 
i el Centre de Rehabilitació i 
Inserció Social, amb un total de 
104 places, o el centre especial 
d’ocupació Manantial Integra i 
l’empresa Vilamico.

Aspanion, que va rebre un xec 
per valor de 1.495 euros. 

El regidor d’Esports i Salut, 
Javier Serralvo, entre altres 
representants de la corporació 
municipal, va participar en el 
lliurament de trofeus i va felici-
tar els guanyadors. En categoria 
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L’acte de lliurament dels premis s’ha celebrat al Gran Casino amb la participació de la corporació i la cort d’honor.

La XIV Ruta de la Tapa 
serveix 10.000 racions
U La XIV Ruta de la Tapa, impul-
sada per l’Associació d’Hosta-
leria i Oci de Vila-real (Ashiovi) i 
l’Associació Gastronòmica jun-
tament amb l’Ajuntament, ha 
arribat a la seua fi amb el lliura-
ment de premis i fent balanç.  

El Jurat professional ha 
designat com a millor tapa de 
lliure elecció l’elaborada pel res-
taurant El Cortijo, mentre que 
el primer premi a la tapa amb 
taronja ha sigut per al restau-
rant El Casino. Les tapes millor 
valorades pel públic han estat 
les de Booncata, en el cas de la 
tapa de lliure elecció, i Ca 
Esteve, per a la tapa amb taron-
ja. A més, Ashiovi ha lliurat un 

premi especial al restaurant El 
Caldero Rojo pel seu suport a les 
activitats de l’entitat. 

La ruta ha conclòs amb més 
de 10.000 tapes servides i un 
volum de negoci xifrat en 
40.200 euros. El lliurament de 
premis ha inclòs el sorteig de 
cinc vals de 50 euros a consumir 
en els locals associats a Ashiovi 
entre el públic que ha participat 
en la votació i s’ha obsequiat els 
15 restaurants participants en 
aquesta edició amb un pernil, 
patrocinat per indústries Tello. 
Finalment, la gala s’ha tancat 
amb el lliurament de l’aporta-
ció solidària per a Pintando el 
camino en rosa-Aspanion.

La Cuina en viu obri les XIII Jornades 
Gastronòmiques d’olla de la Plana

L a Cuina en viu ha obert 
les XIII Jornades 
Gastronòmiques Mengem 
a Vila-real Olla de la 

Plana, organitzades per 
l’Associació d’Hostaleria i d’Oci 
de Vila-real (Ashiovi) de la mà de 
l’Ajuntament i amb la col·labo-
ració de l’Associació Gastronò-
mica de Vila-real. 

L’acte ha tingut com a padrí 
al conegut i televisiu cuiner 
Pepe Rodríguez (Masterchef). Els 
ponents han sigut els cuiners 
amb estrela Michelin Aitor 
Arregi, del restaurant Elkano 
amb «Lacrème (Paisaje culina-
rio, desembarco de la parrilla)»; 
Vicent Guimerà, del restaurant 
L’Antic Molí amb «Nuestra olle-
ta de tendones»; Alberto Ferruz, 
del restau»rant BonAmb amb La 
luz del Mediterráneo»; 
Alejandra Herra-dor i Emanuel 
Carlucci, del restaurant Atalaya 
amb «El atún rojo, su aplicación 
en los guisos». 

A més, i com ja és tradició, la 
plaça de la Vila ha acollit el 
Concurs Nacional d’Olla de la 
Plana Pasqual Batalla i la degus-
tació de la popular d’olleta, a 
benefici de l’Associació de 
Malalties Neurodegeneratives 
per Acumulació Cerebral de 
Ferro (Enach). El concurs pre-
miarà les millors elaboracions 
amb un primer premi de 1.000 
euros, un segon de 750 euros, 
500 euros per al premi provin-
cial i 350 euros per a la millor 
proposta local. Els premis es lliu-

Cuiners amb estrela Michelin inauguren amb un ‘showcooking’ una cita que incorpora 14 restaurants de la localitat

El televisiu Pepe Rodríguez ha exercit de padrí en un acte en el qual diferents cuiners de prestigi reconegut han oferit diferents ponències i demostracions.

ten els seus menús amb l’olla de 
la Plana com a protagonista, en 
les seues diferents variants, amb 
carn o únicament amb verdu-
res. Un plat que, a més, es com-
plementa amb una infinitat de 
primers o entrants. 

Aquesta iniciativa compta 
amb el patrocini de Grupo 
Porcelanosa, Fundació Caixa 
Rural, la Cooperativa de Vila-
real, Villarreal CF, Aigua de 
Benassal, Dill, García Folques, 
Dispasa, Vinos Victoria 
Ordónez, Bodegas Zetian i 
Multiópticas.La plaça de la Vila ha acollit la degustació popular, i solidària, d’olla de la  Plana.

ICiutat de Festivals, Congressos i Esdeveniments

raran  el 13 de desembre en la 
gala de cloenda de les jornades. 

 
PARTICIPANTS 
Aquesta edició, en marxa fins al 
30 de novembre, compta amb 
14 establiments participants:  Al 
d’Emilio, Bárbaro, Birbar, 
Bocatería Lluïsos, Booncata, 
Defeli, El Caldero Rojo, El 
Casino, El Cortijo, El Faro, El 
Miso, Los Maños, Nu i Rincón La 
Olivereta. Ofereixen menús que 
oscil·len entre els 15 i els 29,75 
euros, alguns amb beguda inclo-
sa i altres no. Tots ells fonamen-
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El Centre de Congressos, Fires i Trobades ha acogido una nueva edición de esta iniciativa organizada por RH en positiu.

Vila-real refuerza con Ocupa’t 
la lucha contra el desempleo 

E l alcalde de Vila-real, José 
Benlloch, ha inaugurado  
la cuarta edición del Foro 
de Ocupación de Vila-real 

Ocupa’t, organizado por el 
Ayuntamiento y la empresa RH 
en positiu. En esta edición, los 
más de 2.000 participantes ins-
critos han tenido la oportuni-
dad de contactar con más de 40 
empresas de varios sectores que 
han ofrecido más de 200 pues-
tos de trabajo. En concreto, 
Ocupa’t ha acogido más de mil 
entrevistas y ha puesto sobre la 
mesa 231 puestos de trabajo en 
la provincia, ofertados por las 
41 empresas que se han dado 
cita. Los nervios y la ilusión de 
los aspirantes se palpaban a par-
tes iguales entre las 48 mesas y 
los 25 estands informativos que 
se han instalado en el Centre de 
Congressos, Fires i Trobades. 

«El año 2011 encontramos 
una ciudad sumida en una crisis 

El foro reúne a más de 2.000 participantes interesados por alguno de los 231 puestos 

económica y social gravísima, 
con un 24 % de paro, y absoluta-
mente ligados de manos sin 
poder poner en marcha ningún 
programa de ocupación. A pesar 
de todo, decidimos ponernos en 
marcha y buscar fórmulas alter-
nativas como el programa pio-
nero de becas Vilabeca», recuer-
da el alcalde. «A partir de 2015», 
incide, «con el gobierno del 
Botánic y Ximo Puig en la 

Generalitat, llegó la posibilidad 
de impulsar programas de ocu-
pación pública. Desde entonces, 
con la ayuda del Consell y del 
Gobierno, hemos invertido casi 
12 millones de euros en planes 
de contratación de los cuales se 
han beneficiado casi mil perso-
nas», ha incidido Benlloch, 
quien apunta también a iniciati-
vas como el Foro Ocupa’t y a la 
solidez y dinamismo del tejido 
socioeconómico local como cla-
ves por haber conseguido ser 
durante más de dos años la ciu-
dad de la Comunidad 
Valenciana con menos paro. 

A la inauguración del Foro 
Ocupa’t también han acudido la 
presidenta de la Cámara de 
Comercio, María Dolores 
Guillamón, y la presidenta de la 
Fundación Caixa Rural, Sonia 
Sánchez, además de concejales y 
concejalas de la corporación. 

Las ponencias han contado 
con la participación de Reme 
Font con la conferencia «Supera 
con éxito la entrevista de traba-
jo»; Raquel Sanz con «Crea un 
currículum de alto impacto»; 
Javier Alandes con «Escribe la 
historia de tu objetivo profesio-
nal»; y María Pilar Fito con «Tu 
competencia habla de ti». 

En esta cuarta edición de la 
iniciativa, el perfil predominan-
te de quienes han probado suer-
te en el maratón de entrevistas 
ha sido «el de una mujer de más 
de 40 años» y, de forma extendi-
da, «con un nivel de formación 
básica y elemental», ha apunta-
do Alberto Heredia, el CEO de 
RH en positiu. 

La mayoría de empleos esta-
ban relacionados con la 
Formación Profesional (FP), aun-
que muy pocos vinculados al 
mundo del azulejo por la delica-
da situación del sector.

La Feria de Bodas y 
Comuniones convoca 
a 14 comercios locales

La Feria de Bodas y 
Comuniones ‘Save the date’ ha 
regresado a Vila-real después 
de la pandemia con una nueva 
y sorprendente propuesta que 
ha mostrado al público la ofer-
ta de los profesionales de la 
ciudad especializados en even-
tos y celebraciones.  

La feria, impulsada por la 
Unió de Comerç de Vila-real 
(Ucovi) con el apoyo del 
Ayuntamiento, ha regresado 
con un cambio de ubicación, 
ya que se ha trasladado al 
Gran Casino. La feria ha conta-
do con la participación de 14 
empresas locales especializa-
das en celebraciones como 

tiendas de trajes de novia y 
novio; trajes de comunión y 
ceremonia; fotografía; floriste-
ría; joyería; tocados y comple-
mentos o agencias de viaje. El 
edil de Comercio, Diego A. 
Vila, ha agradecido la tarea de 
Ucovi en defensa del comercio 
local, especialmente en estos 
momentos de incertidumbre 
económica, y ha resaltado la 
importancia de esta feria «para 
dar impulso a un sector, el de 
los eventos y celebraciones, 
que se ha visto especialmente 
afectado por la pandemia». 

‘Save the date’ se ha presen-
tado como una recreación de 
una gran celebración.

14 empresas locales han expuesto sus propuestas para celebraciones.

A la cita han acudido más de 40 empresas de diferentes sectores.

U Gracias a ayudas de 
otras administraciones, 
la ciudad ha invertido 
12 millones en planes 
de empleo en 10 años

La Federación Ornitológica de la 
Comunidad Valenciana celebra en Vila-
real el XVIII Campeonato ornitológico, 
con más de 3.500 pájaros de diferentes 
especies de más de 300 criadores.

U VILA-REAL ACOGE    
LA EXPOSICIÓN DE MÁS 
DE 3.500 PÁJAROS 

El Gran Casino ha acogido la nueva edición de esta feria de eventos.
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ISocietat

L’Associació de Filles de Maria del 
Rosari ha celebrat el 50é aniversari 
dels campaments d’estiu amb una 
missa al pati del col·legi Carmelites i 
la presència de regidors i regidores.

U EL ROSARI CELEBRA 
ELS 50 ANYS DELS 
CAMPAMENTS D’ESTIU

L’alcalde, José Benlloch, ha felicitat  
Carmen Solà Vidal, en el seu 99 ani-
versari. Benlloch ha destacat la vitali-
tat i veïnatge de Carmen i li ha lliurat 
una figureta 3D del Pastoret.

U L’ALCALDE FELICITA LA 
VEÏNA CARMEN SOLÀ EN 
EL SEU 99 ANIVERSARI

L’església Arxiprestal ha acollit la 
xarrada formativa «Mirades de com-
passió», impartida pel pare David 
Oliver, i organitzada per la Molt Il·lus-
tre Confraria de la Puríssima Sang.

U LA SANG ORGANITZA 
LA XARRADA «MIRADES 
DE COMPASSIÓ»

 Vila-real plora la pèrdua de 
José Manuel Llaneza
L’Ajuntament decreta tres dies de dol i habilita un llibre de condolences al consistori

L ’Ajuntament va lamentar 
la defunció de José 
Manuel Llaneza Durá, 
Medalla d’Or de la ciutat i 

vicepresident del Villarreal CF, i 
va decretar tres dies de dol ofi-
cial en senyal de respecte per la 
pèrdua d’un dels artífexs princi-
pals del creixement i projecció 
internacional del club.  

L’alcalde, José Benlloch, va 
manifestar el seu pesar per la 
pèrdua d’un «puntal indiscuti-
ble del Villarreal CF, un home 
de gran qualitat humana, treba-
llador, visionari i compromés» i 
va destacar que Llaneza ha sigut 
«un vila-realenc més de cor a qui 
per sempre retrem homenatge i 
recordarem com a Medalla d’Or 
de la ciutat». 

«José Manuel Llaneza ha 

dedicat al Villarreal CF les tres 
últimes dècades de la seua vida, 
va formar part del Consell 
d’Administració des de 1993, 
considerat una peça fonamental 
per al desenvolupament 
econòmic, esportiu i social del 
club», recorda el Decret 
d’Alcaldia, al temps que asse-
nyala a Llaneza com un «refe-
rent dins del futbol espanyol, 
amb quasi 30 anys de dedicació 
absoluta».  

Precisament per la seua apor-
tació al progrés del club i de la 
ciutat de Vila-real, l’Ajuntament 
va concedir per unanimitat la 
Medalla d’Or de la ciutat a José 
Manuel Llaneza el maig passat, 
ja que «malgrat haver nascut a 
Puçol, després de tants anys 
d’abnegada trajectòria, s’havia 

Representants municipals i del club groguet van visitar l’espai habilitat al consistori per a retre honors a Llaneza.

guanyat per mèrits propis tot 
l’afecte de la ciutat d’acolliment 
i de la província de Castelló, on 
va fer costat a una infinitat de 
clubs i disciplines esportives». 

En senyal d’homenatge i 
unint-se al dolor dels seus afins, 
l’Ajuntament ha traslladat el 
condol de la ciutat per la pèrdua 
de José Manuel Llaneza i mani-
festa les condolences de la cor-
poració municipal. Així, 
l’Alcaldia va decretar tres dies 
de dol oficial, del 21 al 23 
d’octubre, període durant el 
qual les banderes oficials van 
onejar a mitja asta en l’exterior 
i van lluir crespó negre a l’inte-
rior en senyal de dol i respecte. 
Així mateix, l’Ajuntament va 
traslladar les seues condolences 
als familiars de José Manuel 
Llaneza Durá i a tota la família 
grogueta, i va manifestar «el 
més profund condol i suport en 
aquests moments difícils per 
tan irreparable pèrdua». El con-
sistori també va suspendre tots 
els actes oficials els dies de dol. 

 
LLIBRE DE CONDOLENCES 
El Villarreal CF i l’Ajuntament 
van habilitar un espai en la 
recepció del consistori de la ciu-
tat perquè els aficionats de 
l’entitat groga pogueren brin-
dar un comiat càlid i sentit en 
un llibre de condolències  a qui 
va estar el seu vicepresident i un 
dels principals representants de 
la institució que, amb la seua 
familiaritat, afecte i carisma, 
sempre va estar prop dels aficio-
nats groguets.

Integrants del club i del consistori van assistir al funeral de Llanexa.
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“Tu padre era maravilloso, nos hacía 
muchos favores y a veces nos traía 
medicinas de la farmacia porque no-
sotros no podíamos ir hasta allí”; es 
lo que le dicen a Julia los vecinos de 
la comarca de Aliste (Zamora), en la 
que su padre fue cartero rural duran-
te toda su vida. Más de medio siglo 
después, los vecinos que aun que-
dan allí, y que tienen edad suficiente, 
recuerdan con cariño al cartero: “lo 
querían mucho en todos los pue-
blos. Formaba parte de su vida, el 
trato era familiar y personal. Conocía 
las circunstancias de todos sus veci-
nos y las facilitaba en la medida en la 
que podía”.   

Para imaginar una jornada en la vi-
da del cartero rural Angel Gallego Álva-
rez hay que remontarse aproximada-
mente hasta 1950, ubicarse en una 
zona en la que el número de habitan-
tes por localidad no superaba la cen-
tena y, además, la mayoría contaban 
con escasos recursos para moverse 
de un pueblo a otro. Las distancias 
eran enormes aunque en la práctica 
no superaran la decena de kilómetros. 
El correo, y por tanto el cartero, era vi-
tal en su día a día. Gallego cogía cada 
mañana el coche y, tal y como narra 
su hija, “andaba corriendo para todos 
los lados, repartía cartas y recogía gi-
ros y envíos urgentes que tenía que 
depositar antes de que acabara el día 
en el transporte para que llegaran a 
tiempo. La gente dependía de que él 
llegara a tiempo y él era perfectamen-
te consciente”. 

La historia, y la realidad del cartero 
Ángel, llega absolutamente viva hasta 
nuestro días. Hoy en día, en la misma 
comarca, los pueblitos que se suce-
den apenas cuentan con un puñado 
de habitantes, en muchas ocasiones 
mayores, que siguen considerando a 
la figura del cartero rural como una 
ayuda imprescindible para comuni-
carse, hacer envíos y un sinfín de co-
sas más. Correos lo sabe y por eso 
trabaja cada año para mejorar el ser-
vicio y ofrecer a los habitantes nuevas 
soluciones que den respuesta real a la 
problemática a la que se enfrentan en 
su día a día.  Y es que los carteros y 
carteras rurales son protagonistas co-

mo figuras facilitadoras de la vida en 
los pueblos, donde son de vital impor-
tancia, sobre todo para los más pe-
queños y menos comunicados. 

En 2022 son 6000 los hombres y 
mujeres que desempeñan el cargo 
de carteros rurales y que, pertrecha-
dos con sus nuevos dispositivos 
electrónicos portátiles (PDA’S), van de 
puerta en puerta y prestan servicios y 
realizan gestiones propias de las ofici-
nas de Correos de todos los munici-
pios de España. A saber, además del 
envío de cartas, tanto ordinaria como 

certificada o urgente, los carteros ru-
rales gestionan a domicilio otras ope-
raciones como la venta de embalajes 
y sellos, el envío de paquetería, el co-
bro de recibos y el envío de dinero. 
Igualmente, ofrecen otros servicios 
como el pago de tributos, gestiones 
de servicios de luz y telefonía, trámites 
con la DGT, acceso a compra de bi-
lletes de tren, oferta de aseguradoras 
o Correos Telecom. La mayoría de 
estos trámites antes solo se presta-
ban en las oficinas informatizadas de 
Correos

Nuevas 
tecnologías al 
servicio de la 
comunicación 
en los pueblos

MEJORAS

La llegada de estas PDA´S a la 
vida de los carteros rurales (y 
sobre todo de los usuarios del 
servicio de Correos) permite 
el pago con tarjeta y la posibi-
lidad de operar como una ex-
tensión de una oficina postal, 
de esta manera aumentar la 
capacidad de ofrecer produc-
tos y servicios a los habitan-
tes, mejorando la eficiencia 
del operador público en este 
entorno menos poblado y la 
accesibilidad de las personas 
que residen en él, que ahora 
cuentan con las mismas op-
ciones que quienes tienen ac-
ceso a una oficina urbana. 

Solo en los siete primeros 
meses de este año, las 6.011 
carteras y carteros rurales de 
Correos, han realizado cerca 
de 404.300 operaciones a do-
micilio. Queda patente que 
con estas nuevas funcionali-
dades, Correos sigue traba-
jando para diversificar su acti-
vidad y acercar sus servicios a 
toda la ciudadanía, especial-
mente la que lo tiene más 
complicado, consolidándose 
así en los ámbitos rurales co-
mo instrumento útil para con-
tribuir al desarrollo económi-
co, la lucha contra la despo-
blación y al fomento de la in-
clusión financiera.  

Hace muchos años que 
Angel Gallego Álvarez no re-
parte correo en Aliste, él le ha 
pasado el testigo a otros hom-
bres y mujeres que, gracias a 
Correos, continúan con la la-
bor de hacer la vida de sus ve-
cinos un poquito más sencilla.

Redacción

Carteros rurales, una figura muy 
necesaria en la España vaciada

Las nuevas tecnologías con las que Correos ha dotado a sus 6000 carteros y carteras rurales contribuyen al 
desarrollo económico, la lucha contra la despoblación y al fomento de la inclusión financiera.

CONTENIDO OFRECIDO POR

Entorno rural. Comunicación

  IMPRESCINDIBLES 

Los carteros 
rurales son  
imprescindibles 
en el entorno 
rural. Correos lo 
sabe y trabaja 
para mejorar el 
servicio.
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Juan Broch y la peña La Merla, 
premios Festers de l’Any 2022

L a Comissió de Penyes ha 
celebrado la XIII Gala de 
las Peñas para entregar 
los premios de los concur-

sos de fiestas y reconocer el 
papel de estos colectivos en las 
fiestas patronales y en la vida 
sociocultural de la ciudad.  

El premio Fester de l’Any ha 
homenajeado este año a la peña 
La Merla y al miembro de la 
Junta de Festes Juan Broch. 
Además, se han entregado los 
premios de la Comissió del Bou, 
que, entre otros, ha reconocido 
al enlazador Salva Castelló y el 
papel de los 17 voluntarios tau-
rinos. El alcalde, José Benlloch, 
ha felicitado a las entidades y ha 
destacado la importancia de tra-
bajar, juntos y juntas, para que 
las fiestas no dejen de avanzar. 

 También se han hecho entre-

La Comissió de Penyes reconoce la dedicación de personas y entidades en favor de las fiestas

La iniciativa pretende servir de reconocimiento a la labor e impulso de personas y entidades del panorama festivo.

   

ga de los premios de los concur-
sos que organiza la Comissió de 
Penyes, como son los de paellas, 
empedrats, laser combat y yin-
cana, así como los de la popular 
cabalgata sampascualina. 

En concreto, los galardones 
del desfile de los festejos de 
mayo fueron para las peñas 

L’Abaetjo, Samfaina y Casal i 
Punt por las mejores carroza, 
crítica y disfraz, respectivamen-
te. Entre tanto, y en el mismo 
periodo de celebraciones, los 
reconocimientos del concurso 
de paellas fueron para Guayabó, 
No Problem y Kalauela; y los 
correspondientes a la cita de 
septiembre para Els de Sempre, 
Xanxull y La Penya Nostra. 

En cuanto los certámenes de 
empedrats, los ganadores fueron 
Bandolers, Sarau y Curdellat 
(mayo); y De Gaidonet, Algó 
Sobra y La Xiclà (septiembre). En 
el laser combat de Sant Pasqual, 
vencieron Gresñà, Desbarat y 
Puche a les 6.30; y en el yincana 
celebrado durante los festejos 
de la Mare de Déu de Gràcia 
triunfaron Ratonera, Hem Fugit 
y Boicot.

Vila-real, cuarta ciudad con más 
ayudas por impulsar el valenciano
La Conselleria de Educación, 
Cultura y Deporte acaba de con-
ceder, a través de la Dirección 
de Política Lingüística y Gestión 
del Multilingüismo, una línea 
de ayudas económicas destina-
das a ayuntamientos, manco-
munidades de municipios y 
entidades locales menores de la 
Comunitat Valenciana y del 
Carxe dotada con 1.960.000 
euros, que se han repartido 
entre 174 municipios.  

De todos estos, Vila-real es la 
cuarta población en mayor 
cuantía recibida para seguir 
impulsando el valenciano a tra-
vés de la Concejalía de 
Normalització Lingüística, y la 

segunda de la provincia de 
Castelló. En total, el Vila-real ha 
obtenido 40.244,17 euros para 
las campañas desarrolladas para 
el fomento del uso del valencia-
no en el ámbito municipal, solo 
por detrás de la ciudad de 
València, dotada con 45.668,66 
euros; Elche, con 42.956,43 
euros, y Castelló de la Plana, con 
41.600,30 euros. 

Para la concesión de la 
ayuda, cada municipio presenta 
una memoria con todas las acti-
vidades que se realizan a lo 
largo del año para el fomento 
del uso de la lengua. Entre las 
iniciativas que se desarrollan en  
Vila-real destacan los cursos de 

valenciano para la población 
adulta o las campañas dirigidas 
a los centros educativos, como 
el programa radiofónico escolar 
Ràdio-activitat, la guía educati-
va municipal Recull, la colabora-
ción en la entrega de los 
Premios Sambori, la edición de 
agendas escolares, el proyecto 
de recuperación de recetas tra-
dicionales o la web de la campa-
ña de los Reyes en valenciano. 

La edila del área, Noelia 
Samblás, apunta que esta ayuda 
pone de manifiesto « que el tra-
bajo de esta concejalía en la 
defensa del valenciano tiene un 
peso importante en el 
Ayuntamiento de Vila-real».

U AFYM REPASA EN UNA 
MUESTRA LA HISTORIA 
DE LA TRANSEXUALIDAD

Vila-real ha acogido la exposición «La 
memoria trans: la transexualidad a lo 
largo de la historia», organizada por 
el colectivo Afym LGTBI+ y la 
Concejalía de Igualdad. 

U ACCC CONMEMORA  
EL DÍA CONTRA EL 
CÁNCER DE MAMA

La Asociación Castellón contra el 
Cáncer de Vila-real, en colaboración 
con el Ayuntamiento, conmemora el 
Día Internacional Contra el Cáncer de 
Mama.

U MISA Y PROCESIÓN    
EN EL DÍA GRANDE DE   
LA VIRGEN DEL PILAR

Los residentes del barrio del Pilar han 
festejado el día de su patrona con 
actos religiosos. Después de la misa 
en la capilla de la Virgen del Pilar 
tuvo lugar la procesión.

U La Comissió del Bou 
reconoce al enlazador 
Salva Castelló y la labor 
realizada por los 17 
voluntarios taurinos
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Cultura llança el cicle Vent de 
Tardor amb teatre valencià

L a Regidoria de Cultura, 
amb la col·laboració de la 
Diputació Provincial i de 
l’Institut Valencià de 

Cultura, llança el cicle de teatre 
Vent de Tardor. Mostra de teatre 
valencià que portarà a la ciutat 
set propostes teatrals de dife-
rents gèneres i formats, totes a 
càrrec de companyies valencia-
nes. La mostra teatral tindrà lloc 
els divendres entre el 28 d’octu-
bre i el 23 de desembre, a les 
19.30 hores a l’Auditori 
Municipal Músic Rafael Beltrán 
Moner i totes les representa-
cions seran gratuïtes, encara 
que serà necessari recollir la 
invitació a l’Auditori Municipal. 

«Durant aquesta tardor, Vila-
real tornarà a oferir programa-
ció teatral, aquesta vegada amb 
un cicle format per companyies 
valencianes, perquè el públic 
puga gaudir i veure per si 
mateix el planter teatral que 
tenim a la nostra Comunitat», 
ha explicat la regidora de 
Cultura, Rosario Royo. 

«Vent de Tardor és el comple-
ment a la programació de 
l’Abonament, que es va celebrar 
entre gener i abril de 2022 i que 
va portar una sèrie d’obres de 
gran importància nacional. Ara, 
hem enfocat aquesta programa-
ció a companyies valencianes, 
que aposten per temàtiques i 
formats molt diversos. Crec que 
hem aconseguit una programa-
ció equilibrada, amb molts llen-
guatges i gèneres, per a tots els 
gustos», assenyala Domingo 
Martínez, programador de 
l’Auditori Municipal. 

La proposta inclou obres de diferents gèneres i formats fins al divendres 23 de desembre

Domingo Martínez i Rosario Royo durant la presentació d’aquesta iniciativa.

   

La programació es va iniciar 
el 28 d’octubre amb Iaios. El 5 de 
novembre es va estrenar La torre 
del silencio, de la companyia vila-
realenca La Medusa. L’11 de 
novembre, l’Associació de 
Persones amb Discapacitat 
Intel·lectual de Benicarló pre-
senta la seua obra We will never 
be a champion. El 18 de novembre 

es representarà la comèdia Els 
Tardígrads i el 2 de desembre 
Waterloo, també comèdia. El 9 de 
desembre arriba El misterioso caso 
de Houdini y la habitación cerrada, 
que combina màgia i misteri 
per a tota la família i el cicle es 
tancarà  amb El xiquet que volia 
una falda escocesa, sobre la identi-
tat de gènere.

U LA MOSTRA «LLETRES 
ANTIGUES UNIVERSALS» 
OCUPA LA CASA DE POLO

El Museu de la Ciutat Casa de Polo 
exposa «Lletres antigues universals 
1860-1950», una mostra comissariada 
per Imma Pitarch Piquer que recull 26 
obres d’autors internacionals.

U LA FUNDACIÓ PINTOR 
JOAN SIMÓ EXPOSA AL 
CONVENT, ESPAI D’ART 

La Fundació Pintor Joan Simó i la 
Regidoria de Cultura han inaugurat 
al Convent, espai d’art, la mostra 
«Colores que dicen cosas y metales 
que evocan tradiciones».

U LA PEDIATRA LAURA 
ÁLVAREZ EDITA UNA 
GUIA D’ALIMENTACIÓ

La pediatra Laura Álvarez ha presen-
tat, a la Casa dels Munida, el llibre 
‘Preparados, listos, ñam’, una publica-
ció sobre nutrició i alimentació infan-
til amb receptes del xef Bosquet.

U L’ESCRIPTORA CLARA 
GIL PUBLICA EL LLIBRE 
‘COM T’HO PODRIA DIR?’

L’escriptora vila-realenca Clara Gil 
Fortuño ha presentat a la Casa de 
Polo el seu nou llibre ‘Com t’ho 
podria dir?’, un recull de relats breus 
editat per Onada Edicions.

ICultura

U SANTIAGO CARRACEDO 
PRESENTA L’OBRA ‘HISTORIA 
POSTAL DE VILA-REAL’

L’expert en filatèlia Santiago 
Carracedo ha presentat el llibre 
‘Historia postal de Vila-real’ en un 
acte celebrat a la Fundació Caixa 
Rural al qual ha assistit l’alcalde, José 

Benlloch, a més d’altres regidors i 
regidores. L’autor ha comptat amb la 
col·laboració de Salus López per a 
l’elaboració i presentació del llibre, 
que recull la història postal a la ciutat.
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Opinió

Tal como afirmaba nuestro compañero, y alcalde, 
José Benlloch: «Hace justo unas semanas, recibimos 
la noticia de su fallecimiento. Mucho se ha escrito y 
mucho se ha dicho de la grandeza del vicepresiden-
te del Villarreal en estos días. Pero les quiero expli-
car, desde la admiración y el cariño que le tenía, 
qué ha significado Llaneza para Vila-real.  

Llegó al Villarreal C.F. en 1993, aunque ya antes 
había asentado lazos en nuestra ciudad desde el 
ámbito familiar y en su faceta profesional en el 
mundo de la cerámica. El más relevante, sin duda, 
el que le unió a Pascual Font de Mora, por entonces 
presidente del club. Apenas cuatro años después, 
Llaneza fue el artífice del que él mismo consideraba 
su principal fichaje: Fernando Roig. 

Como todo en la vida, cualquier crecimiento 
exponencial no es fruto del azar. José Manuel, junto 
a Fernando y todo el gran equipo del Villarreal CF, 
supo sembrar, sobre todo, cariño e ilusiones en un 
club modesto que, como las gentes de nuestro pue-
blo, no se resignaba. No hay Villarreal sin Vila-real y 
no existiría nuestra ciudad, tal y como hoy la cono-
cemos, sin nuestro club. Sin José Manuel Llaneza.  

Perdemos a un constructor de afecto e ilusiones. 
Ganamos a un ángel de la guarda más. Como él 
siempre decía: «Endavant Villarreal! Endavant Vila-
real!» #llanezaconstructordeilusiones

Un creador  
de  ilusiones

Actualment, i sembla la ‘història interminable’, ens 
trobem immersos en altra crisi, què ens afecta, i 
molt, a Vila-real. Patim moments d’incertesa, espe-
cialment a les comarques del nord, on es vaticinen 
molts ERTO en la industria ceràmica per l’augment 
de preus de les matèries primeres i els inassolibles 
costos de producció pel cost de l’energia. 

Aquest seguit de crisi que no ens dona treva, ens 
obliga a prendre mesures. A Compromís, tenim 
molt clar que ens devem a la majoria treballadora 
del País Valencià, la que s’esforça per tirar endavant 
des de l’honradesa. Cal continuar així, fent que 
ningú es quede enrere, per això hem fet costat a 
totes les propostes què, en aquesta línia, s’han pre-
sentat a l’Ajuntament des de distints grups. 
Necessitem mesures realistes, per a desenvolupar 
accions calen recursos. No oblidem que la capacitat 
econòmica de la Generalitat continua minvada per 
la situació d’infrafinançament que arrosseguem, 
sumada a la recent crisi per la covid-19.  

Les actuacions i ajudes que necessita aquest sec-
tor industrial estratègic per al nostre poble han 
d’arribar des del Govern central. No es pot entendre 
que només Joan Baldoví exigisca a Madrid el que 
tothom demana ací. Nosaltres som una veu més, els 
altres diputats i diputades valencianes consentei-
xen l’immobilisme. Cal que ací i allà ens defensen.

La veu que 
necessitem

Vila-real sigue perdiendo oportunidades para reba-
jar la presión fiscal que sufren nuestros vecinos. Y 
no, Benlloch no nos hace ningún regalo a los vila-
realenses al no subir una vez más el IBI. ¡Eso faltaba! 
Lo que debería de hacer es bajarlo.  

El PSOE ya no engaña a nadie. Hay elecciones 
municipales a la vuelta de la esquina, en tan solo 
siete meses. Si nos remontamos al último año elec-
toral, 2019, el alcalde socialista también congeló la 
contribución ese año y pocas semanas después, tras 
ganar las elecciones con mayoría absoluta, volvió a 
subir el IBI un 10% en 2020. Un gasto al que tuvie-
ron que hacer frente los vila-realenses en pleno año 
de pandemia por la Covid. 

En el PP somos conscientes de lo que han sufrido 
los vecinos para hacer frente a los gastos tras las 
últimas subidas del IBI por parte de los socialistas 
desde que Benlloch ostenta la alcaldía. 

Por eso ya no cuela. Lamentamos la política de 
impuestos socialista. Como Pedro Sánchez en 
Madrid, en Vila-real Benlloch también ha perdido 
una buena oportunidad para bajar el IBI y así alige-
rar la carga fiscal que soportan las familias, con la 
imparable subida de los impuestos y del aumento 
desmesurado de los precios. 

Vila-real necesita políticas valientes y no perder 
oportunidades para tejer un mejor futuro.

Benlloch no 
baja el IBI

El passat 30 d’octubre ens vam assabentar del atac 
d’un pastor alemany a un xiquet i a una dona a Vila-
real. Els fets es van produir a la zona del riu Millars 
i segons els testimonis que estaven presents, el gos 
anava solt, sense corretja, i no portava morrió. 

Des de Ciutadans sempre ens hem mostrat res-
ponsables davant la tinença d’animals. Per això, 
vam demanar una regulació específica per a la con-
vivència amb animals. La moció va quedar aprovada 
per unanimitat i es va traduir en una renovació 
completa de l’ordenança de convivència ciutadana. 
Hem estat col·laborant activament per a que siguen 
una realitat la major concreció de les obligacions 
dels propietaris i el reforçament de les sancions, per 
tal d’evitar tant els problemes de brutedat, com les 
situacions perilloses per als vianants com ha sigut 
el cas abans esmentat. 

Més de dos anys després, estos canvis encara no 
són una realitat. Ciutadans hem ficat tot de la nos-
tra part per a millorar esta nova redacció i que isca 
endavant quant abans. Seguirem insistint en la 
necessitat d’estos canvis, de major informació i de 
que les sancions és la manera més efectiva de corre-
gir les faltes de civisme. No tenim cap dubte de que 
si s’haguera executat la nostra proposta amb més 
celeritat, la probabilitat d’aquests incidents seria 
molt menor. 

A l’espera dos 
anys després

Com els anteriors, el segle XXI s’ha encetat plet de 
problemes: emergència climàtica, fams, desigual-
tats, crisi energètica, guerres,... sembla que els 
humans, no contents amb els conflictes entre 
nacions i classes, fem per tirar-nos pedres a la nos-
tra teulada. Als ajuntaments correspon abordar els 
conflictes més propers a la ciutadania, els que ens 
trobem en xafar el carrer i, de vegades, a casa. 

En aquesta llar municipal, Unides Podem aposta 
per un nou model de ciutat al voltant d’alguns 
eixos: a) Una ciutat “circular”, no-depredadora de 
recursos, amb menys residus i contaminació; salu-
dable; econòmica i ecològicament sostenible, que 
recupera, que recicla, que repara. b) “Cohesiva”, 
reductora de desigualtats, sense marginacions; 
feminista, centrada en parar compte els uns dels 
altres (i les institucions, de totes i tots); acollidora, 
segura i accessible; amb serveis socials, sanitaris i 
educatius eficients i amables; biodiversa, respectuo-
sa també amb animals i vegetals. c) La pretenem  
“creativa”, potenciadora del talent i la creativitat; 
volem que l’art i la cultura (la indústria cultural) 
siguen imprescindibles i irrenunciables d’un Vila-
real socialment modern i urbanísticament bell.  

I volem, finalment, el més difícil de tot: fer-ho tot 
de manera participativa, democràtica, col·laborati-
va, amb les veus de totes i tots els vila-realencs.

Una ciutat 
diferent

Es triste pero necesario traer de nuevo a estas pági-
nas los graves problemas de limpieza que padece-
mos en nuestra ciudad. 

Nuestras  calles, nuestras aceras carecen de lim-
pieza, al margen de su deterioro y falta de conserva-
ción. Alguien tendrá que explicar si es falta de pla-
nificación, presupuesto, recursos humanos o sim-
plemente estamos ante la falta de voluntad política 
de resolver el problema. 

Pasa lo mismo si observamos el servicio de reco-
gida de basuras. En agosto empezó a trabajar la 
nueva empresa de recogida de basuras y, a fecha de 
hoy, aún no se han puesto al día o no han encontra-
do una solución para cómo recogerla,  los contene-
dores siempre están llenos de basura, incluso fuera 
del contenedor, cuando recogen la basura nunca los 
dejan en su sitio y los vecinos se quejan de los rui-
dos en la recogida y de que rompen los espejos 
retrovisores de los coches. 

En otro orden de cosas, me es imposible no tener 
un recuerdo para José Manuel Llaneza. Valenciano 
de Puçol, dedicó casi 30 años a su gran pasión, Vila-
real y el Villarreal CF. Ha sido, sin duda, el mejor 
embajador que nuestra ciudad ha tenido, algo por 
lo que mereció la Medalla de Oro de la Ciudad. 

El fútbol, el deporte en general y nuestra ciudad 
le echarán mucho de menos. D.E.P.

A vueltas con 
la limpieza

PSOE PP COMPROMÍS

CIUDADANOS VOX UNIDES PODEM
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 I  Agenda

 TELÈFONS D’INTERÉS
AJUNTAMENT  
Pl. Major, s/n . . . . . . . . . . Tel. 964 547 000
PROP 
C/ Josep Ramon Batalla, 38 .  .  Tel. 964 547 170
CADASTRE MUNICIPAL
Pl. Major, s/n . . . . . . . . . . Tel. 964 547 001
PISCINES COBERTES YUREMA REQUENA
C/ Joanot Martorell, 62 . . . . Tel. 964 529 356
POLICIA LOCAL
C/ Josep Ramon Batalla, 62 .  .  Tel. 964 547 010
RECAPTACIÓ MUNICIPAL
C/ Josep Ramon Batalla, 6.  .  .  Tel. 964 547 060
POLICIA NACIONAL
C/ Comunió, 1 . . . . . . . . . Tel. 964 522 100
AGÈNCIA LOCAL D’ENERGIA 
I MEDI AMBIENT
C/ Ponent Baix, 65 . . . . . . . Tel. 964 547 250
AGÈNCIA TRIBUTÀRIA
Av. Mediterrani, 1 . . . . . . . Tel. 901 223 344
ATENCIÓ I TRÀMITS
Pl. Major, s/n, planta baixa .  .  Tel. 964 547 000
AUDITORI MUNICIPAL
Av. Murà  . . . . . . . . . . . . Tel. 964 547 200
CÁRITAS
C/ Calvari, 199, planta baixa .  Tel. 964 535 343
CEAM VILA-REAL
C/ Gamboa, 29 . . . . . . . . .  Tel. 964 526 897
CEMENTERI MUNICIPAL
Camí de l’Ermita, s/n . . . . . Tel. 964 520 073
CORREUS
Carretera d’Onda, s/n . . . . . Tel. 964 530 614

 ADRECES D’INTERÉS
BIBLIOTECA CENTRAL 
- SECCIÓ INFANTIL PIUS XII
Av. Pius XII, 43. Tels. 964 547 230 - 964 547 232
AGÈNCIA DE LECTURA EL PILAR
C/ Martí l’Humà, 24. Tel. 964 547 233
ARXIU MUNICIPAL DE VILA-REAL
Av. Murà, 14. Tel. 964 547 220
CASA DE L’OLI:
Pl. Mossén Ballester, 1. Tel. 964 547 222
CULTURA - AUDITORI MUNICIPAL: Av. de la 
Murà, 1. Tel. 964 547 200
MUSEU DE LA CIUTAT CASA DE POLO: 

C/ Joan Fuster, 33. Tel. 964 547 222
MUSEU ETNOLÒGIC: Ermita de la Mare de Déu de Gràcia.  Tel. 964 547 222
AGÈNCIA LOCAL D’HABITATGE: Pl. Major, s/n. Tel. 964 547 000
AMICS: C/ Betxí, 49. Tel. 964 547 138
ASSOCIACIÓ DE COMERCIANTS DEL MERCAT CENTRAL
Pl. Colom, s/n. Tel. 964 520 838
CAMBRA DE COMERÇ - VIVER D’EMPRESES I i II
C/ Monestir de Poblet, 24. Tels. 964 506 661 / 964 533 681
CASA DE LA DONA: C/ de Santa Sofia, 2. Tel. 964 547 160
FUNDACIÓ GLOBALIS: 
C/ del Monestir de Poblet, 15. Despatx 39. Tel. 964 054 522
CENTRE DE DIA LLUÍS ALCANYÍS: C/ Molí, 4-A. Tel. 964 547 140
CENTRE DE DIA TERAPÈUTIC: C/ Soledat, 27. Tel. 964538465
COMUNITAT DE REGANTS: C/ Mestre Goterris, 11. Tel. 964 521 995
SERVEIS PÚBLICS VILA-REAL. Camí de Betxí, 26. Tel. 010 / 954 547 100
INSTITUT NACIONAL DE LA SEGURETAT SOCIAL: 
C/ València, 31-A. Tel. 964 521 341
FACSA: C/ Carles Sarthou, 10. Tel. 964 527 680
ESCOLA TALLER: Av. Europa, 34. Tel. 964 500 153

 TRENS
VILA-REAL - CASTELLÓ: 
De dilluns a divendres a les 6.55, 7.05, 7.33 
(CIVIs), 7.50, 8.03 (CIVIs), 8.20, 8.33. (CIVIs), 8.57, 
9.20, 9.46, 10.20, 10.47, 11.20, 11.47, 12.20, 12.47, 
13.20, 13.47, 14.20, 14.47, 15.03 (CIVIs), 15.30, 
15.47, 16.04 (CIVIs), 16.30, 16.47, 17.20, 17.47, 
18.20, 18.47, 19.03 (CIVIs), 19.35, 19.46, 20.03 
(CIVIs), 20.30, 20.47, 21.20, 21.46, 22.20, 22.47, 
23.30. Cap de setmana a les 8.20, 9.20, 10.20, 
11.20, 12.20, 13.20, 14.20, 15.30, 16.30, 17.20, 
18.20, 19.35, 20.30, 21.20, 22.20, 23.30 hores.

CASTELLÓ - VILA-REAL: 
De dilluns a divendres a les 5.55, 6.15, 6.45 
(CIVIs), 7.02, 7.17 (CIVIs), 7.35, 7.47 (CIVIs), 8.05, 
8.20, 8.55, 9.20, 9.50, 10.20, 10.50, 11.20, 12.00, 
12.20, 12.50, 13.25, 13.50 (CIVIs), 14.15, 14.30, 
15.05 (CIVIs), 15.20, 15.35, 15.50, 16.20, 16.50, 
17.20, 18.00, 18.20 (CIVIs), 18.25, 18.50, 19.15 
(CIVIs), 19.20, 19.50, 20.20, 20.50, 21.20, 21.50, 
22.30. Cap de setmana a les 7.35, 8.20, 9.20, 
10.20, 11.20, 12.20, 13.25, 14.30, 15.35, 16.20, 
17.20, 18.25, 19.20, 20.20, 21.20, 22.30 hores.

VILA-REAL - VALÈNCIA: 
De dilluns a divendres a les 6.02, 6.21, 6.50 
(CIVIs), 7.09, 7.22 (CIVIs), 7.41, 7.54, 8.10 (CIVIs), 
8.26, 9.02, 9.26, 9.56, 10.26, 10.56, 11.26, 12.07, 
12.26, 12.56, 13.31, 13.56, 14.20 (CIVIs), 14.36, 
15.11, 15.25 (CIVIs), 15.41, 15.56, 16.26, 16.56, 
17.26, 18.07, 18.25 (CIVIs), 18.31, 18.56, 19.20 
(CIVIs), 19.26, 19.57, 20.26, 20.56, 21.26, 21.56, 
22.36. Cap de setmana a les 7.41, 8.26, 9.26, 
10.26, 11.26, 12.26, 13.31, 14.36, 15.41, 16.26, 
17.26, 18.31, 19.26, 20.26, 21.26, 22.36 hores.

U El sábado 19, el Auditori 
Municipal acoge el concierto 
Morricone, il Maestro, de la UM La 
Lira, a las 19.30 horas. Un espec-
táculo que  homenajeará al 
genio de la música de cine 
Ennio Morricone, con un pro-
grama monográfico en formato 
de concierto sinfónico coral. 
Entrada con invitación.

LA LIRA RINDE HOMENAJE AL 
MAESTRO DE LA MÚSICA DE 
CINE, ENNIO MORRICONE

U De la mano de la Asociación 
Conquistando Escalones, el 25 
de noviembre llega al Auditori 
Municipal, a las 22.00 horas, la 
obra En tierra extraña, con Diana 
Navarro como Concha Piquer. 
La recuadación se destinarà a la 
investigación médica de la enti-
dad presidida por Abrahán 
Guirao.

CONQUISTANDO ESCALONES 
TRAE  ‘EN TIERRA  EXTRAÑA, 
CON DIANA NAVARRO

U El 26 de noviembre, el Grup 
de Danses El Raval, con la cola-
boración de la Concejalía de 
Tradiciones, organiza el bureo de 
Santa Catalina con un taller 
matinal de jota, seguidilla y fan-
dango, comida pa i porta y un 
bureo a las 16.00 horas. La activi-
dad comenzará a las 10.00 horas 
en el jardín Jaume I.

EL GRUP DE DANSES EL RAVAL 
ORGANIZA UN ‘BUREO’ CON 
TALLERES Y ‘PA I PORTA’

U  El Consorcio del Mijares 
pone en marcha el concurso 
fotográfico y audiovisual «Una 
ullada al Millars». Como noveda-
des está la creación de  la catego-
ría de fotografía creativa que 
admite alteraciones y también 
un apartado de cortometrajes. 
El plazo de presentación se 
cerrará el 31 de enero.

EL CONSORCIO DEL MILLARS 
ABRE  EL CONCURSO DE FOTOS 
Y CORTOS  CON NOVEDADES

U La Congregació dels Lluïsos y 
Fundació Caixa Rural lanzan la 
45ª edición del Concurso de 
Belenes. Los vecinos o colectivos 
que deseen presentar sus pro-
puestas pueden inscribirse 
hasta el día 2 de diciembre. El 
día 13 de diciembre se darán a 
conocer los ganadores y el 18 se 
realizará la entrega de premios.

EL CONCURSO DE BELENES DE 
ELS LLUÏSOS LLEGA A LA 45 
EDICIÓN JUNTO A CAIXA RURAL
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Andrés y Roberto Toledano
Cervecería Trisk-Ale

En Correos
ofrecemos servicios

para hacer crecer
a tu empresa

y a todo un país.

Logística integral
Correos Frío
Venta online
Envíos XL
Asesor comercial

LA FUERZA
DE UN PAÍS

Las pymes y autónomos son


